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UNITED STATES PACIFIC FLEET

AL7-25/¥F12 25 April 1946
15~JDM-0n
Berlal: 5671
From: The Commander Marisnas Area.
To ¢ mmmu.m,u.a.hm
President , Military Commission
Sub ject : Change in membership of commission. ‘
I Captain Eric B, Hoag, DC, U. 8. Navy, is hereby appointed
& member of the military commission of which you are president, convened
by my precept of 5 April 1946, vice Lieutenant Colonel William A. Rygg,
U. 8. Marine Corps, hereby relieved.
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UNITED STATES PACIFIC FLEET

COMMANDER MARIANAS
ALT=25/¥F12
13-JDii=0a 27 April 1946
Sertat: 57Tkl
From: The Commander Marianas Area.
To Lieutenant William P. MAHONEY, U. 8. Naval Reserve,
Judge Advocate, mi‘t-lrr Commission.
| Subject: Relief as Judge Advocate from Military Commdssion. f
1. You are hereby reliesved as Judge Advocate of the Military |
Commisaion of which Rear Admirel Arthur G. Robinson is president, convened
by my precept of 5 April 1946.

C. A. POMNALL
Copy to:
President, Military Commission
|
.l . Zol)
L. V.L21F |
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Barial: 7060

TFrom:
Tos

Subject:
1.

UNITED STATES PACIFIC FLEET
COMMANDER MARIANAS

1 June 1946

The Commander Marianas Area.

Rear Admiral Arthur G. ROBINSON, U. 8. Navy,
President, Military Commission. :
Change in membership of military commission.

Commander Martin E. Carleson, U. S, Naval Reserve, is hereby

anutmmitmmnmnrmﬂmmm

' wwnmmnrsmlm.ﬂuummmmmnm,
U. S, Marine Corpe,

hereby relieved, upon completion of trials already begun,

and except in event of revision of cases already tried.

Copy to:

Commander Martin E. Carlson.
Lieutenant Colonel Adelph Zuber. -

0.0 ()
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UNITED STATES PACIFIC FLEET

‘ COMMANDER MARIANAS

AL6-2/F7M2

13-JD~rde 1 June 1946.
Berial: 7032 _

From: The Commander Marianas Area.

To: Rear Admiral Arthur G. ROBINSON. {

Subject: Appointment of a Judge Advocate to Commission.

1. Lieutenant Daniel FLYNN, United States Naval Reserve, is

mwu-wmunru-mimwurﬂﬁm
are president, convened by my precept of 5 April 1946.

cmg:ntmt Daniel Flynn, USNR.
é‘ja.?@ /szi/
L. VLIS
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
COMMANDER MARIANAS
AL7-25/FF12/ 28 May 1946
13 =JDl~ro
Serial: 7031
From: The Commander Marianas Area.
To 3 Lieutenant Daniel FLYNN, USNR, or Lieutenant Edward L.
. FIELD, USNR, Judge Advocates, Military Commission, Commander
Marianas.
Subject: Charge and Specification - in the case of:
Captain ISONO, Meguru, Imperial Japanese Army.
Captain NAKAJIMA, Noboru, Imperial Japanese Army.
1 The above named men will be tried before the Military Commis-

sion of which you are Judge Advocate upon the followlng charge and specifi-
cation. You will notify the president of the commission accordingly; in-
form the accused of the date set for trial, and summon all witnesses, both
for the prosecution and for the defense.

CHARGE '
MUFDER

SPECIFICATION

In that ISONO, Meguru, ‘then a Captain, IJA, and NAKAJIMA, Noboru, then
a Captain, IJA, and othel persons unknown, attached to the three hindred and
eighth (308th) Battalion of the military installations of the Imperial
Japanese Army at CHICHI JIMA, Bonin Islands, and while so serving at said
military installation of the Imperial Japanese Army at CHICHI JIMA, Bonin
Islands, did, each and together, on or about February 23, 1945, on CHICHI
JIMA, Bonin Islands, at a time when s state of war existed between the
United States of America and the Japanese Empire, willfully, maliciously,
feloniously, with premeditation and malice aforethought, without justifiable
ause, and without proper trial or other due process, assault and strike,
th their hands and with a stick, about two feet long and one ineh in
diameter, further description to the relator unknown, a certain American 1
prisoner of war, name to the relator unknown, then and there held captive '
by the Armed Forces of Japan, at the Headquarters of the said three hundred -
nd eighth (308th) Battalion, and, did, then and there, inflict a mortal
| ound upon the head and body of the said American prisoner of war, of which |#/7
d mortal wound so inflicted, as aforesaid, the said American prisoner of

died, on or about February 23, 1945, this in wviolation of the laws and !
pustoms of war and the moral standards of civilized society. 1

—_

O A, [um-lL

C. A. POWNALL,
Rear m' U. 8. '“,’
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United States Pacific Fleet,

Monday, June 3, 194Lé.
The commission met at 9:50 a.m.
Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8. Navy,

Captain Eric B, Hoag, Dental Corps, U. 8. Navy,

Colonel James V. Ware, Infantry, Army of the United States,

Colonel Plerre B. Denson, Coast Artillery Corps, Army of the United
3tates, :

Commander John C. Poshepny, Supply Corps, U. 8. Navy,

Commander Martin E. Carlscn, U, S. Naval Reserve, "

Major Donald B. Cooley, Jr., U. 8. e Corps, members, an

Lieutenant Daniel Flymn, U, 8, Na Reserve, and

Lieutenani Edward L, Field, U, 8, Naval Reserve, judge advocates.

Alton C, Staples, sergeant, U, 5. Marine Corps, entered with the accused,
and reported as provost marshal,

The judge advocate introduced Howard D. Rittmaster, yeoman third class,
U. 8, Naval Reserve, as reporter.

The judge advochte asked each of the accused if he desired defense
counsel.

Bach of the accused stated that he requested Lieutenant Commander Donald
H, Dickey, U. S. Naval Reserve, and Mr. Shigeatsu Ijichi to act as his
counsel. .

Lieutenant Commander Donald H. Dickey, USNR, and Mr. Shigeatsu Ijichi
took seat as counsel for each of the accused.

The judge advocate read the precept and modifications thereof, coples
prefixed maried "A", "B®, WCM  wDW_ WER, and "F¥,

The judge advocates did not nhjm'h any member of the commission.
Bach of the accused stated that he did not object to any member.
The judge advocates, each member of the commission, and the reporter
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copies of the charge and specification in this case, one in English and
one in Japanese.

The defendants, Captain Isono, Meguru, IJA, and Captain Nakajima,
Noboru, IJA, stated that they had each received a copy of the original
charge and specification preferred against them, in both English and
Japanese, on 29 May 194L6.

The judge advocate asked each of the accused if there were any objections
to the charge and specification as preferred.

| The accused replied in the affirmative, stating that the defense cbjects
: __to the inclusion of the term "the moral standards of civilised society" as
< |  being improper and non-legal; that the specification in Japanese contains
an error in that it says the accused are attached to the 108th Battalion
rather than the 308th Battalion &s in the English version; and that the {Y-’{
__ specification contains a surplus of wordage in using both the expressions

L "paliciously® and "malice Aforethought."™

The judge advocate replied.

The commission was cleared. The commission was opened, All parties to
the trial entered.

The coammission directed the judge advocate to correct the manifest

! translation error pointed out by the accused in the original Japanese
specification and in the copies in the hands of the accused. The
comnission further announced that the other objections of the accused
were not sustained, and that it found the charge and specification other-
wise in due formm and technically ecorrect.

-

The judge advocate asked each of the accused if he was ready for trial.

Each of the accused stated that he was ready for trial.

ke ey

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The judge advocate read the letter containing the charge and specifica~
i tion, original prefixed marked "G", in English; then, an interpreter read
| in Japanese one copy, prefixed marked "H",

Bach of the accused was arraigned as follows by the judge advocatet

Q. Captain Isono, Meguru, IJA, you have heard the charge and
specification preferred agalnst you; how say you to the specification of
E, the charge, guilty or not guilty?

] A. Not guilty. !

Q. hwmwmnhug-,mut;uznﬂﬂﬂtﬂ
A, Not gullty. t
Q.

Captain Nakajima, 1JA, you have heard the charge and

o8 T T A

A,
Q. How say you to the charge, guilty or not gullty?
"l- Hm- i . i '
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The prosecution began.

The judge advocate then made his opening statement, a brief of which is
appended, marked "I,

The judge advocate asked the commission to take judicial notice of the
fact of the existence of a state of war between the United States and Japan
between December 8, 1941, and August 14, 1945; the Hague Convention of
October 18, 1997; the Ceneva Prisoners of War Convention of 1929; and of
the U, 8. War Department Commnique No, T4 of Jammary 2L, 1942, regarding
the election of Japan to ablide by international convention relating te
captured prisoners of war.

A judge adwvocate then took the stand and was sworn as a witness for the
prosecution.

Examined by the judge advocate:

1. Q. BState your name, rank and present station?

A. Lieutenant Edward L. Fleld, USNR, Commander Marianas, judge adwocate
military commission.

2, Q. If you recognize the accused state as whom?

Each of the accused stood when pointed out and then resumed his seat.

A, The man standing on the left is Captain Isono and the man on his right
is Captain Nakajima.

3. Q. As judge advocate of this commission, are you the legal custodian of
the copy of a certain dispatch sent to the Navy Department, regarding the
trial of these accused?

A, I do have in my custody such a copy of a dispatch.

4L, Q. Can you produce that dispateh?

A, No, the original of this dispatch has been sent to the Chief of Naval
Operations in Washington, D. C.

5. Q. Do you have a copy of the dispatch?
A. Yes, I have in my possession a certified true copy of this dispateh.

6. Q. Can you produce that copy for the commission?
A, I can. .

7. Q. Can you produce that original?
A, I cannot produce the ordiginal.

8. Q. mumuw,umw

This question was objected to by the accused on the ground that it had
been asked once before.

/. 'The judge advocate withdrew the questien,




9. Q. To what does the dispatch refer?

A. The dispatch is a notice to the Chief of Naval Operations, who in turn
is requested to inform the Japanese Government of the proceedings of this
trial before the commission.

10. Q. Where did you get this copy?
A. This is a copy from the Legal Office, Commander Marianas.

11. Q. What is the date on the dispateh?
A, The date of this dispatech is 27 May 1946.

2 A document was submitted to the accused and to the commission and by the
@) Jjudge advocate offered in evidence. There being no objection, the document
was so received and marked "Exhibit 1",

The accused did not desire to cross-examine this witness,

The; commission did not desire to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state,

The witness resumed his seat as a judge advocate.

Prosecution's Exhibit 1 was then read in English by a judge advocate, and| - {
in Japanese by an interpreter.

A witness for the prosecution entered and was duly sworn. »
Examined by the judge advocatet

1. §. Will you state your name?
A. Maikawa, Fukuchiro.

2, Q. Where are you presently living?
A. I am living at a fam,

3. Q. And what is ‘your status at this fam? X
A. I do not know, Y.

L, Q. Under whose jurisdiction are you at the farm, under what govern-

ment?
A, I am doing work for the American government.

5. Q. How long have you been stationed at this fam?
) A. I reached Guam on the 3lst of March, and I have been stationed at this
farm since the 2nd of April.

6. Q. Are you a disamed military person at this fam?
A. I think seo.

7. Q. Where did you come from before you came to Guam?
A. I was at Chichi Jima.

8, Q. Where or rather what were you doing at Chichi Jima?




E 9. Q. Previous to the time you came to Guam?

¢ce ° $

A, When?

A. I was in the Army.

10. Q. What amy?
A, In the Japanese Army.

11, Q. How long had you served on Chichi Jima with the Japanese Amuy?
A. I was conscripted by the Army at Chichi Jima on September 17, 1941,
and have been in the Army since.

12, Q. Were you on duty with the Japanese Army on Chichi Jima in February,
19457

A. Yes, I was. .
13. Q. What were your duties that month?

A. I was a member of a fishing party.

1. Q. Did you ever have any contact with nationals of another country .f-"‘r
during that month of February, 1945% T3
A. I have had no other contact, except when I found an American flyer?. g

15. Q. Where did you find the American flyer?
A. I found him at Tamana Beach, which is in the vicinity of Takinoura on
Ani Jima.

16. Q. How far is Ani Jima from Chichi Jima?
A. I think it is about a thousand meters; it may be 1,500 meters.

17. Q. What were you doing when you found this flyer?

A. I went to Ani Jima to fish in the morning and around ten o'clock in
the morning, about fifteen large American plancs made a bambing raid, and
I landed on Ani Jima to avoid this raid; and after the raid had ended, I
went out in the cance again, and that is when I spotted the flyer on
Tamana Beach.

18. Q. Was anybody else in the cance with you?

A. There was a Gunszolu of Chichi Jima, named Yamada Tsutomu with me in
the cance. o~
19, Q. Will you explain for the record what a Cunszolu is?

A, Gunzoku is a native of the locality where he is conscripted to aid in

the war effort.

20. Q. Were you a Gunsoku or amy personnel?
A. At that time, I was in ammy personnal, -

Q, Are they in the Army such as other Japanese soldiers? [ e
A, At that time they were almost the same as amy personnel. - .
22, Q. What was the flyer doing when you saw him?
A. E'ﬁltm;ulmrmm"ﬂthmothumm




23, Q. What did you do then, if anything, after seeing this flyer?

A. When I saw him this Yamadas cried out, "There he comes,™ and when I saw
him I thought that naturally the prisoner had arms with him, so I wanted to
go back to Chichi Jima and come back with a larger party of men to capture
him. As the prisoner came toward us and I knew a little English, I cried
out, "Come here," and then the prisoner started walldng toward a wharf.

2,, Q. Will you continue with your story?

A. This wharf rises out from the water a little, and when we put our
canoe along side this wharf, the oriscner came toward the canoce and then
this Yamada raised his arms and took the prisoner and put him in the boat.

25. Q. What did you do with the prisoner after you got him in the boat?
A, 'VWhen we put the prisoner in the boat, I was sitting in the rear, and
Yamada in the front, We tried to talk with him, asking him questions about
when he had been on Ani Jima, but as we could not understand him, we could
not communicate with him and then this priscner took out of his pocket a
celluloid container, This container was sixty per cent full of water, and
then this flyer pressed this container to his mouth as if he were drinking,
and also put his hand to his throat, and did this several times; and Yamada
said that it may be whiskey and why don't I take a drink too, so I got this
container from the flyer and drank a little, but it did not have any taste;
and then Yamada said that American whiskey didn't have any taste, but it
turned out to be just water.

26, Q. What did you do with the flyer if anything?

A. Then we guessed that this flyer was very hungry, and so we gave him a
cigarette and lighted it for him, and the flyer amcked the cigarette joy-
ously, and we took him to Miyano Hama, and our house was situated about
twenty meters above this beach, We took the flyer there, and there was a
corporal named Matsue there. This corporal Matsue telephoned the unit head-
quarters, and the unit headquarters told him to bring this flyer to the unit
headquarters. Corporal Matsue told me that the unit headguarters had
instructed him to bring the flyer to the headguarters. I was scheduled to
go fishing again, and as Yamada was waiting for me at the beach, I do not
imow exactly when they took the flyer to headguarters.

27. Q. You turned over the flyer to Corporal Matsue, Is that right?
A, The corporal was the leader of our party, so it is natural that I
handed him over to Corporal Matsue.

28, Q. Can you recall the date that you picked this flyer up?
A. It was either the 22nd or the 23rd of February, last year.

29. Q. How long were you with the flyer, that is how long was he in your

presence?
A. The flyer was with me from the time we picked him up at Tamana Beach

uhtil we came to Miyano Hama, and that was about thirty minutes.

30. Hmﬂnmﬂ:mml:w.,hhnlﬂhﬂng,thuw-h
whS :

A. This flyer had a new leather jacket on him, and he had blunt shoes,
that is shoes with blunt tips, and he had a dark green palr of trousers on.




31. Q. Did he have a hat?
Ai H' h‘ﬂ. no h‘t;

Ei‘n? Q. Did you observe his physical condition during the time you were with
A, I can tell whether a fellow Japanese is in good condition or not, but
I could not tell about an American because his face was redder than the normal
Japanese, and I am not sure of the condition he was in; but one thing I am
very sure of is that he was very hungry. This is because of the way he dranig
the water we gave him, and the way he ate some hard tack we gave him.

33, Q. Did you observe the condition of his clothes?
A. The flyer had a new leather jacket on, and his trousers were new also.

34, Q. What was your rate or rank at the time you took this flyer
prisoner?

A, I was a leading private.

35, Q. Did you ever again see this flyer whom you took captive after you
turned him over to Corporal Matsue?
‘i Hﬂq

36, Q. You referred to unit headquarters. What unit is that, if you can
explain further?

A. The corporal telephoned the unit headquarters of the 306th Battalion. [ w

37. Q. Were you connected with any battalion at that time?
A. I was a member of the 308th Battalion, and I was in the fishing party
the 308th Battalion formed in July, 1944, at Miyano Hama.

38, Q. Now you have stated that this individual you took priscner was an
American flyer. Will you tell the commission on what you base that state-
ment?

A. I could tell clearly because of his clothes and because he had long
hair. We do not have any such hair in the Japanese Amy.

39. Q. Previous to that time had you ever seen an American?
A. No, I did not. ;

LO. Q. Previous to that time had you ever seen any American service men?
A. No, I did not.

Ll. Q. Did you observe the color of this prisoner's skin?

A. He had almost white eyebrows and long red, really red, hair, and the
hair on his hands was also white, and the color of his face, his skin, was
rather red than white.

k2. Q. Hﬂlbi;lmnmhuﬂmmhll'?

A, Iﬂurtut,IhnnlmwhuHmn,deruunthnhm-
yery small man for an American. I have never seen such a small man since I
came to Guam.

43. Q. mmmm@mmmmmmmw‘
prisoner?




A, I did not seq any until the cessation of hostilities.

L4, Q. Did he wear any mark of rank or insignia?
A. He did not have any of those things.

 The commission then, at 1145 a.m., took a recess until 2:10 p.a., at
I which time it reconwvened.

Present:

All the members, the judge advocates, the reporter, the interpreters,
each of the accused and his counsel,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The judge advocate introduced Robert Oldham, seaman first class
(yeoman), U. 8. Navy, as reporter,

“ The reporter was duly sworn.

Majkawa, Fulkuchiro, the witness under examination when the recess was
taken, entered. He was warned that the cath previously taken was still
binding and continued his testimony.

(Examination continued.)

45. Q. In your testimony this morming, Maikawa, you stated that you did
not previocusly see any other American soldier or service man on Chichi Jima,
1 will now ask you to conasider that question, if you were mistaken when you
made that answer?

A. On the 18th of Febmary of that year, I worked under Warrant Officer
Soya, and found two flyers at sea.

L6. Q. Do you know how long the flyer you and the Gunzoku captured was on
this island?

A. I do not know clearly, but I think it is & flyer from one of the
planes that was brought down on the 18th of February.

Cross-examined by the accused:

L7. Q. Do you see any evidence on Chichi Jims either them or at a later
date that the prisoner had been there for some time?
A, I did neot.

L. Q. Was there much food on Ani Jima?
A. Th-nmm-huttnumurlmtmp-mum-dmlniﬁu,bntl
do not know about the food there, '

49, Q. You testified that the flyer had seemed hungry; what made you be=-




50. Q. How did you know at first he was hungry?
A, I knew he was hungry because of the way he ate our hard tack, I had
heard before that the Americans did not eat such things, but by the way oy F

he ate this hard tack, I lnew he was hungry; but I did not have any other
way to know he was hungry.

ﬂ 51. Q. Did the flyer become exhausted after walking for a short distance?
A, No.

52. Q. Did the flyer talk wery much?
A, He did not say anything; besides we could not tell what he spoke.

53. Q. Did he attempt to speak in English?

A. He tried to say something at first; but as we could not understand, the '
flyer kept silent later,

! 54. Q. Did he attempt to indicate by pressing his throat that he had a
: sore throat?
A, I do not think so.

E5. Q. Why do you think he kept pressing his throat when he drani?
A, We thought that when the flyer drank the water and pressed his throat 5
he was just trying to show us that he was drinking the water, |

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness.

| The commission did not desire to examine the witness. .
| The witness said that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew,

A witness for the prosecution entered and was duly swomrn.

Examined by the judge advocate: ; d

l. Q. 8tate your name?
A. Saburo Soya. :

2. Q. And when did you arrive on Guam?
A, On the 3lat of March.

K And prior to coming to Ouam, where had you been located?
i. chi Jima.

4e Q. When did you first come to Chichi Jima?
A. In September, 1942,

5., Q. And while on Chichi Jima were you with the Japanese Armmed Forces?
A, Yes. ’ .

. 6. Q. And what unit of the Japanese Forces were you attached to?
| 4. I bave been changed quite tly. ]




| e °* 9

T. . Q. , In the spring of 1945, what unit were you attached to?
A, Independent Infantry, 308th Battalion.

8. Q. And who was the commanding officer in the spring of 1945 at the
308th Battalion?
A. Major Matoba,

9. Q. In the spring of 1945, did you have occasion to see any persons
captured by the Japanese? II
A, I 4id.

10. Q. W1l you explain under what conditions you happened to see these
prisoners that were captured. |

A, I saw two of them and also the one that Corporal Matsue rescued out of
the sea.

11l. Q. Did you have occasion to see any other priscners?
A. I saw ancther at the fortress headquarters at Chichi Jima in June, 1944.

12, Q. Going back to the prisoner that Corporal Matsue captured, when did ’
this take place?
A. I think it was in the last ten days of February,l945.

13. Q. And when did you first learn that this man had been captured?
A. I heard that happened at one o'clock in the afternoon of the day when
he was captured in the headguarters by a message fram the fishing party.

14, Q. Then after you heard that this man had been captured, what did you
do? &K

A, - I immediately communicated with Captain Kanmuri and asked what.to do = |
with this flyer?.

! 15, Q. And what reply or what advice did Captain Kanmurdi give you?
« 1 was instructed to immediately bring this flyer to the headgquarters.

16. Q. How did this flyer get into your custody?
A, 1 believe members of my fishing party communicated with me.

17. Q. Do you remember how and who communicated with you?
A. I think it was Corporal Matesue who communicated with me,

18, Q. And after Corporal Matsue communicated with you, what took place?
A. When Corporal Matsue commnicated with me, I communicated with the
adjutant and he told me to immediately bring the flyer to the headquarters.

19. Q. And did you take the flyer to the headquarters?
A, Corporal Matsue brought him to the headguarters.

20. Q. Did you have occasion to see this man?
A. I saw him,

21. Q. Will you describe what this man looked like as far as his size and
appearance?




A, He was sbout five feet. He had a high nose. His features were
typical American. '

22, Q. Do you recall how he was dressed?
A. He had a brown shirt and trousers on. I do not remember the color of

the. trousers.

23. Q. What did Captain Kanmuri say when you reported to him about the

priscner?
A. He told me to immediately bring the prisoner to the head:uarters.

2,. Q. When you were at the headquarters did you see anyons other than
Captain KEanmurdi?
A, Yes, I dd.

25. Q. Who did you see at the headguarters at this time?
A. I saw the company commander that was there, and I saw socme soldiers

of the battallon.

26, Q. Who was this company commander?
A. Captain Nakajima.

27. Q. If you see Captain Nakajima present in the court, will you please
indicate him?

Captain Nakajima stood as pointed out by the witness and then resumed
his seat.

A, It is the man on the right with the Japaness uniform on.

28. Q. And at this time what was your rate or rank?
A, I was a warrant officer.

29. Q. And after this what did Captain Kanmuri order you to do?
A. I think that I continued with my independent duties.

30. Q. Did you ever see this man again?
A. I did not see him again after I handed him over to Captain Kanmurd.

71, Q. Did you, by any chance, happen to know the name of this prisoner?
A. I did not know. ;

92, Q. Was the prisoner injured when you found him?
A. I did not see that he was injured. :

Cross-examined by the accused:

33. Q. mﬂmmmwmmmtmwnt -
A. I think it was in the entrance. : '

3. Q. And what was Captain Nekajima doing? :
A. -Imumnrtth-mﬂmmmdmmwm~

the company.




35. Q. Who was the unit commander?
A. Major Matoba.

36. Q. Did you see Captain Isono in the vicinity?
A. I heard that Captain Isono was at the unit commander's room, but I
had not seen the accused that day.

37. Q. How long did you remain with the flyer after you left headoquarters?
| A. It was three or four minutes before I handed the flyer over to Captain

iﬂ. %. Did Captain Kanmuri take him personally in charge?
™ a3,

39. Q. Were there any other persons around?

A. There was one non-commissioned officer who had come along with the
flyer and he was handing the flyer over to the captain in charge of the
guard house. There was some guards standing in the emtrance.

LO. Q. Was the flyer tied or bound in anyway?
A. No.

41. Q. Did Captain Kanmuri do anything with the flyer?
A. I think that he did not do anything.

- 42, Q. What do you understand sbout him, Captain Nakajima, coming out of
Major Matoba's headquarters?

A. In the afternoon, I heard that Captain Nakajima had killed the priscner
with a stick. |

43. Q. Did you also hear that Captain Nakajima was under the influence of
liquor?

) A. As this took place at the end of the party when the Captain was re-
tuming from the party, and as I saw Captain Nakajima, I believe that he was
drunik.

L L. Q. Did you testify before a Board of Investigation at Chichi Jima on
January 11, 19467
A. Yes, I was guestioned.

45. Q. And did you testify that under the influence of liguor Captain
Hakajima beat the flyer to death?

A. I do not remember how I put the fact, but I believe that I stated that
Captain Nakajima was under the influence of liquor when he beat the flyer te
death.

L6. Q. Did you also testify at the same time that, "Evidently Captain
Nakajima beat the flyer to death while in a drunken stupor"?
I do not remember clearly.
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L8, Q. Did he alsc appear to be very hungry?
A, I think it is true that the prisoner was very hungry.

NHeither the judge advocate nor the accused desired further to examine ' £
the witness.

The commission did not desire to examine the witness.

The witness made the following statement:
I remember that the flyer was taking hard tack out of a bag and eating

it on the way to headouarters, but he did not exactly have enough power to
eat this hardtack.

The witness was duly warned and withdrew.
A witness for the prosecution entered and was duly swomm.
Examined by the judge advocate:

1. Q. Will you state your name?
A. Kanmuri, Yoshiharu.

2. Q. Where do you now live?
A. I am now living in a place adjacent to the headouarters of Captain
Rentz.

3- Q. Where? |
Ls On Guam.

L. Q. Do you recognize the accused in this case?
"l I do‘i

5. Q. Do you see them in the court room?
A. I &.

6. Q. Will you point them out and name them as you point them out?

The witness indicated Captain Nakajima who stood when pointed out and
then resumed his seat. '

A, Captain Nakajima,
7. Q. Do you recognize any one else who is an accused in this case?

A. There is one person whose name I know, but I do not know whether he is
accused or not.

1 8., Q. Before coming to Guam, where were you living or stationed?
A, At Chichi Jima.

9, Q. What is your present status here on Guan? - j
A. I do not lnow what is meant by this. - *

- 10. Q. Are you a disammed military person on Guam? E




A, TWhen I came to Guam, I heard from Captain Rentz that I was to be
treated as a disarmed prisoner, and I believe that is what 1 am now.

11. Q. What were you doing on Chichi Jima before coming to Guam?
A. I was adjutant of the 308th Battalion; after the cessation of
hostilitiea, I was attached to ihe second campany.

12, Q. How long were you stationed on the island of Chichi Jima?
A. A year and nine months.

13. Q. Were you stntidnud on Chichi Jima during the year of 19457
A. TYes, I was.

14. Q. What was your rate or rank?
A. I was a lisutenant.

15, Q. Did you at a recent date receive a promotion to Captain? {[/ 1

A. Yes.

16. Q. When were you promoted to Captain?
A, ©On the 20th of August, 1945. :

17. Q. During the year of 1945 on Chichi Jima, did you have occasiocn to

contact or see military personnel of any other country other than Japan?
A. Yes.

18. Q. From what other country did you see personnel on Chichi Jim‘l'
A. I think it was the United States.

19. Q. When did you see these prisoners?
A, About the 18th of February, 1945, I saw two and about the 24th or 25th
of February, 1945, I saw one. I also saw another around August, 19LL.

20, Q. Where did you first see this prisoner that you said you saw on the
24th or 25th of February, 19457
A. In front of the guard house.

21, Q. Who was with him, if anyone?

A, There was Warrant Ufricer Soya and one non-commissioned officer from
the fishing party. I do not remember his name. There were several others
also.

22, Q. How was the prisoner t.na.tldf
A, I have forgotten.

23, Q. Did you have m:uu:l.on to observe his appearance?
A, TYes.

2k, Q. Will you describe him?

A, He was rather small and his body was also small, and in weight, I
do not believe more than 14 Kan (115 pounds). He had a red face and
looked very weak, that is exhausted.
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The commission then, at 3:12 p.m., took a recess until 3:30 p.m., at
which time it reconwvened.

Present:

All the members, the Judge advecates, the reporter, the interpreters,
each of the accused and his counsel.

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present.

Kanmuri, Yoshiharu, the witness under examination when the recess was
taken, entered. He was warned that the ocath previously taken was still
binding, and continued his testimony.

(Examination continued.)

25. Q. What was the occasion of you being around the guard house when you
saw the prisoner?

A. Now previous to this time I saw the priscner in front of the juard
nouse.

<0, Ws Did you previcusly hear of this prisoner being on Chichi Jima?
A, I did not receive any report.

27. Q. The prisonsr you saw on the 24th or 25th of February, how do you
remember that he was on Chichl Jima?
A, ©On the same date that I saw the prisoner, I received a message from
Warrant Officer Soya stating that he had caught a prisoner and asked for
instructions on what to do with him,

28 Q. And as a result of that message, did you do anything?

A.  After I received this report, I immediately reported this to my unit
commander, Uajor Matcba, and asked him what I should deo. My unit commander
told me to have the prisoner brought immediately to the headquarters, and 1
gave this order to Warrant Officer Soya.

29. Q. How did this message from Soya reach you?
A. Warrant Officer Soya came himself to the scene of the party.

30. Q. And did he deliver this message personally to you?
A, I remember so.

31. Q. Was it after this that you saw the prisoner in front of the guard
house? After receiving the message?
A. Yes,

32, Q. And did you again see that prisoner?
A, Yas.

33. Q. How long afterwards?
A, I think it was about 30 or 40 minutes.

34. Q. Where did you see him?
A, There was a bath hut about 4O to 50 meters in fromt of the guard house,

L

%




and I saw the flyer in there,

iﬁ. ?. Did you see him again after seeing him in the bath hut?
. e8.

36. Q. And where did you see him the last time?
A. In the same place.

37. Q. Who was present?
A. On the third time, I only took one glimpse at him. I do not recall
who was at the scene.

38. Q. After seeing him the third time, what did you do?

A. After the third time, I reported to Major Matoba that the prisoner was
dead, and Major Matoba ordercd me to bury the body, and I only got a glimpse
of the body, and I ordered the non-commissioned officer who was on weekly
duty, and he had this carrled out.

39. Q. Was that on the same day when you {irst saw the priscner in front
of the guard house?
A. It was the same day.

L0, Q. Now after you saw the prisoner at the guard house the first time,
what did you do? i

A. I reported to ay unit commander that the prisoner was being kept at
the guard house and whether this was right or wrong.

4. Q. Then what did you do?

A. My unit commander ordered me to make preparations to take the prisecner
to the brigade headquarters, and so I was preparing to select guards and
getting a car for the transportation of the prisoner.

L2. Q. Did you take the prisoner to the brigade headquarters?
A. No.

43. Q. Way?
4. hat is because Captain Nakajima beat and killed the prisoner so I
e not take him to brigade headquarters.

ke Q. After you reported to Major Matoba and he instructed you to take
the priscner to the headquarters, when did you see the prisoner again?

A. Some time passed after I reported to Major Matoba and I was busy
malking preparations for the transportation of the prisoner until I went to
se® him, It was about thirty to forty minutes, and when I went there the
second time, the prisoner was in the puard house, and there were about
six or seven men standing in front of the bath hut about forty meters in
front of the guard house, ’

4L5. Q. Where was the prisoner?
A. The prisoner was inside the bath hut in front of which the people were
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Sato, and Sergeant Kanemori. I do not recall the others.

47. Q. Do you know if Captain Isono was there?
A, I do not think so.

k8. Q. What was Captain Nakajima doing?
A. Captain Nakajima had a broken stick.

49. Q. Where was he standing in relation to the prisoner?
A, I think he may have been two meters away from the prisoner.

50. Q. How was Captain Nakajima standing? Was he standing upright or
bent over or can you further describe how he was standing there?
A, I cannot explain how he was standing.

5L. Q. Did Captain Nakajima say anything?
A, I cannot tell whether he did say or did not say anything, but I
remember he was very much excited.

F
52. Q. How was he dolding the stick if you can recall?

A, I think he was holding the stick pointed downward. As it had been
broken off, it was rather short.

53. Q. How thick was it.
A, About two centimeters.

54. Q. Was Nakajima holding the stick still or was he moving it?
A. He was patting the stick against his foot.

55. Q. Did you loock at the prisoner as he laid there?
A. I only got one glimpse of the prisoner at that time.

56. Q. Did you see his face and head?
A, A little.

57. Q. Will you describe how his face and head looked to the best of your
Imowledze?

A. When I went there, I heard that Captain Nakajima had killed the
prisoner and felt that it was my duty to report this to my unit commander,
and so after only catching one glimpse of the prisoner and Captain Naka-
Jima, I turned back so I did not get a good look at the body, but I am
sure that there was blood around the prisoner's mouth,

58. Q. Did you see blood arcund the prisoner's mouth?
A, Yes, I did.

59. Q. How was the prisoner lying?
A. I do not remember.

60, Q. Did you ever again see the prisoner? &
A. Yes. '

61, Q. How long afterwards?
A. About ten minutes afterwards.
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62. Q. On the later time you saw the prisoner, did you again observe
blood on his face?

A. The third time there were not many people at the scene and I only
saw the body from the distance I was passing through, so I could not tell.

63. Q. Was the body still or moving on the third time you saw it?
A. I think it was not moving.

6L. Q. You spoke of receiving this message that the flyer was on the
island at a party. Where was this party?

A. This party was held at the room of the battalion commander of the
308th Battalion.

65. Q. Was the accused, Nakajima, at this party?
A. He was.

66. Q. Was the accused, Isono, at this party?
A Yes.

67. Q. Did you ever see Nakajima leave this party?

A. BNo.

68. Q. Did you know whether Nakajima had been drinking or not?
A. Yes, he was drinking.

69. Q. Did you ever bury this prisoner?

A, lajor Matoba told me to have the non-commissioned officer with the
weekly duties to bury the body so I relayed the message to the non-
commissioned officer.

70. Q. Do you know whether or not this prisoner's body was buried?
A I know that the body was buried.

T1. Q. When was it buried?

A, Then I reported to Major Matoba that Captain Nekajima had killed
the prisoner, the Major told me to have the body buried immediately, so
I took steps to have this carried out.

72, Q. Was Nakajima in the same unit that you were in?
A, Tes.

3. ?. Do you know Nakajima personally?
I. es,

74. Q. How long have you known him?
A. About a year and nine montha.

75. Q. How often had you had contact with Nakajima during that year and
nine months?

A, I cannot exactly state how often I was in contact with Captain Naka-
Jima.

76. Q. Well, can you give an estimate; was it monthly, weekly or daily?
A, About two or three times a month. We lived in separate places. :




1. %. Had you ever attended any other parties with Captain Nakajima?
A, es.

?E. Q. How often had you attended parties with him, to the best of your
memory?

A., I do not know exactly how many times.

79. Q. More than once? More than one party you did attend with him, 1
take it?

A. Of course, it is more than one time.

80. Q. Can you further describe the appearance and actions of Captain
Nakajima as he stood beside the body of the prisoner holding the stick?
A. I cannot describe him in more detail than I have just told you.

81, Q. How long have you known Captain Isonq?
A, I have Xnown Captain Isono for about a year and seven months.

82. Q. How often have you had contact with Captain Isono? Was it monthly
weekly. or daily?

A. Just the same as Captain Nakajima, I cannot exactly say how often it
was. About three or four times a month,

83. Q. How long was the stick that Nakajima was holding?
A. T believe that this stick was a short stick so it was about two feet
long before it was broken.

BL. Q. How long was it after it was broken, to the best of your ability
to estimate?

A, It was broken about just in half.

85. Q. Had you ever seen that stick before?
A, I do not remember.

86. Q. Do you know whether or not Captain Nakajima had been in the habit
of carrying a stick on him?
A, Yes, I do.

87. Q. Had he been in the habit of carrying a stick?
A. It was his custom to take a stick with him.

g8, Q. What did he use that stick for?
A, As the roads were steep and mountainous,he used it as a walidng stick
to help him along.

89. Q. Were you present when Captain Nakajima left the scene where this
prisoner was lying on the ground?
. I was not there. :

9. Q. Iﬂinthmﬁnm-nhﬂm#huﬁﬂﬂmﬂunnrth'
prisoner the same Nakajima here in the eourt room this afterncon?
A. Yes.

91, Q. Did you have any conversation with Nakajima at the party?




A, I'do not remember just what we talked about at ths party.

92. Q. Do you kmow what the policy was of the 308th Battalion as in re-
gard to the treatment of prisoners?
A. That was in a separate policy for treating prisoners at the brigade,

but it was considered proper to have any prisoner sent to the brigade
headquarters.

Cross—examined by the accused:

93. Q. Captain Kanmurdi, what sort of a party was taling place at Major
Matoba's headquarters?

A. The party was a meeting of company commanders, but I did not know
exactly what we met for.

94. Q. Was it primarily a drinking party?
A. The commander of the 308th Battalion was & man who liled to drink G
and so there usually was drinking at a perty when we met,

95. Q. How long had the drinking been going on before Captain Nakajima
left?
A. I think it was about two hours.

96. Q. Was there a large amount of saki available for drinking?
A. There was as much saki as usual.

i’?. Q. Did you see Captain Nakajima at other driniking parties?
- Iﬂﬂd

98, Q. Was he kmown as a heavy drinker?
A, He was a man who drank rather heavy.

99. Q. Was Nakajima drunk when he left this party?
A, Yes.

100, Q. Is Isono known as a viclent person?
A. He was imown as a calm person rathsr than a violent one.

Re-examined by the judge advocate:

101. Q. Did Captain Nakajima ever talk to you about this prisoner after
the incident which was just described?
A. No, I did not hear amything.

102. Q. Did you know the name of the priscner?
A, No.

103. Q. On what do you base your opinion when you say Nakajima was drunk?
A. I stated that he was drunk because he was drinking.

104. Q. You did not see Nakajima walk down from the party to where this
prisoner was in front of the bath hut, did you?
A, I did not see him.

hm-




Exanined by the commissiont

105. Q. TYou stated in your téstimony that Nakajima beat and killed the
priscner. How do you know that?

A, When I went to the scene the second time, those on the scene told me
so, but I do not exactly remember who it was that told me so.

106. Q. As adjutant of this Battalion, do you lnow if there was an
investigation econducted on this incident?

A, Yes, there was no investigation.

107. Q. Was this prisoner tried for any offense?
A. No. :

108. Q. Did he cause any trouble whatever?
A, I think not.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine this witness.

The witness made the following statement:
It is just that I feel rather strange that Captain Isono is here.

The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 4:30 p.m., adjourned until tomorrow, 9:10 a.m.,
Tuesday, 4 June 1946.
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SECCOND DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,
Guam, Marianas Islands.

Tuesday, June 4, 1946,
The commission met at 9:10 a.m.

-

Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8. Nawvy,
Captain Eric B. Hoag, Dental Corps, U. 8. Nawvy,
Colonel James V., Ware, Infantry, Amy of the United States,

Colonel Fierre B. Denson, Coast Artillery Corps, Amy of the United
States,

Commander John C. Poshepny, Supply Corps, U. 8. Navy,

Commander Martin E. Carlscn, U. S. Naval Reserve,

Kajor Donald B, Cocley, Jr., U, 8, Marine Corps, members, and
lieutenant Daniel Flynn, U. 5. Naval Reserve, and

Lieutenant Edward L, Field, U, S, Naval Reserve, judge advocates.
Howard D, Rittmaster, yeoman third class, U. 3, Naval Reserve, reporter,
Each of the accused and hie counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the first day of the trial was read and ;',(.f(
approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

. A witness for the prosecution entered and was duly swom.

Examined by the judge advocate:

l. Q. 8tate your name.
A, 3Sato, Kesakichi.

2. Q. When did you arrive on Guam?
A, March 24th.

3. Q. Prior to coming to Guam, where weres you located?
L. In the Sugano Prison at Tokyo. |

L. Q. Have you ever been on Chichi Jima?
A, Yes, I have been on Chichi Jima.

5. Q. When did you arrive on Chichi Jima?
A, In June,l94i, ’

6. Q. When did you leave Chichi Jima?
« A, In December 1945.

7. Q. While on Chichi Jima, were you connected with the Japanese




military installations?
A, Yes. :

8. Q. And what was the unit to which you were connected at Chichi Jima?

A. The Independent Infantry, 308th Battalion.

9., Q. What is your rank?
A, A captain,

10. Q. What were your duties in the 308th Battalion?
A. Education and the directing of the building of positions and their
suparvision.

11. Q. Were you attached to the headgquarters of the 308th Battalion?
A. Yes, I was attached to the headquarters.

12. Q. How many companies were in the 308th Battalion?
A. There were five companies.

13. Q. Do you know the commanding officers of these Funpmiu'?
A. Yes. _

14. Q. Will you please state them?

A. The First Company commanding officer, Captain Isono, Meguru; the Second

Company commanding officer, Captain Watanabe, Toshioc; the Third Company
commanding officer, Captain Kulumi, Shoji; the Machine Gun Company
officer, Captain Nakajima, Noboru; the Infantry Gun Company commanding
officer, Captain Kariya, Tasuld.

15, Q. This Captain Isono of the First Company. If you see him present
in court today, will you please point him out?

Captain Isono stood as pointed out by the witness and then resumed his
seat.

16. Q. And the commanding officer of the Machine Gun Company, will you
point him out?

Captain Nakajima stood as pointed out by the witness and then resumed
his seat.

17. Q. Approximately how long have you known Captain Isono?
A. I was the commanding officer of the First Company until September,
1944, and was relieved by Oaptain Isono. I have lnown him since.

18, Q. And what kind of an officer is Captain Isono?
A. Captain Isono is a high-spirited, straight-forward and homest man.

19, Q. And how long have you known Captain Nakajima?
A. I have known him since June, 1944. : ’

20. Q And what kind of en efficer would you say Captain Neksjims wes? |
A He was also a high-spirited and honest man. ' ‘"
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a. Q. Iu&ptduhmwﬂllikudbythminhianupw?
A, Thay trusted him.

2. Q. Inscfar as you know, was Captain Nakajima well liked by the men in
his

23. Q. And who was the commanding officer of the 308th Bltt-ﬂ_‘l.un?
A. lMajor Matoba, Sueo.

2k, Q. And how long have you known Major Matoba?
A, I think it was in August, 1944, that he became the commanding officer,
I have imown him since.

25. Q. And what kind of an officer would you say Major Matoba was? ‘
A. Major Matoba was also a high-epirited man, but he was not trusted by
his subordinates. ‘

26. Q. Was Major Matoba also well liked?

j S This guestion was cbjected to by the accused on the ground that it was
incompetent, irrelevant, and immaterial.

The judge advocate replied.

The commission was cleared. The commission was opened. All parties to
the trial entered, and the commission announced that the objection of the
accused was not sustained.

il Wi Major Matoba was not liked by his subordinates. 1

27. Q. In February of 1945, did you see any prisoners on Chichi Jima?
A, Yes.

28. Q. Will you explain when and how many you saw in February of 19457
A. I saw one prisconer in February.

29. Q. And when in February did you see him, what was the date?
A. I have forgotten the date.

30, Q. And when did you first learn that this prisoner was on Chichi Jima?
| A, I have forgottem the date, but it was during February.

31, Q. Then how did you first learn that this prisoner was m'mmamt
A. did not receive any report on him, but he was placed near my office. :




A. I went to the mountain to see the construction of positions, and then
I came back to take my meal, and then I saw this crowd gathered, and for
the first time, I lnew that there was a prisoner there.

35. Q. .And then what did you do after you returned from the mountain and
observed that there was a prisoner there?

A.. Woen I saw the crowd, I peeked in and saw the prisoner, and as I was
very busy I went to my office and made preparations for my aftermoons work.,

36. Q. About how far from your office was the spot in which the prisoner
was located? >
A. About thirty meters.

37. Q. And about how far was this spot from the headgquarters of the 308th
Battalien?

A. My office was at the headgquarters of the 308th Battalionm.

38. Q. And what was taking place at this time in the 308th Battalion?
1- ) i d.ﬂ not m“-

39. Q. Was a party taking place in the 308th Battalion Headquarters?
A.

Tes.

40. Q. Who was at this party?
A. I thought it was the company commanders,

1. Q. Werse you at this party at any time?
A. BNo.

L2, Q. Are you absolutely certain that you were never at the party?
A,. I am sure.

43. Q« What company commanders were at this party, if you kmeow?
A, The company commanders I mentiocned before were all there.

Li. Q. Was Major Matoba at this party?
A, Yes. .

45. Q. When you peeked in at this prisoner, describe.what you saw., What
did he look like?

A, He was about five feet six inches tall. He had red hair and I think
it was long. He was the slender type, and he had on a green or maybe a
blue suit.

L6, Q. And what was the nationality of this prisoner that you saw?
A. I do not lnow clearly, but I think it was an American.

.LT. Q. mmmmm-mupmtnnnmmr
A, I think there was fifteen or sixteen enlisted men standing around him.

48. Q. And what was talking place during this time?
A, mmnnhdmrmtmuhutth-pﬂmrmtnmmm
language could not be understood by the prisoner.

LLT




49. Q. And was the prisoner sitting or standing during this time?
A, He was sitting.

50. Q. And what did you do when you observed these enlisted men were
putting questions to the prisoner?

A, As they were not doing anything rude, I did not tell them to stop or
go away or anything like that.

51. Q. Did you question the prisoner yourself?
A. No, that is because I do not understand English.

52, Q. Did any of the group of enlisted men who were guestioning the
prisoner understand English?
A. I do not know clearly.

53. Q. And during this time, did you see any officers present in this
group? )
A, There were no officers,.

54. Q. Did you at any time see any officers standing arcund?

A, After I took a peek at this priscner, I went into my office and made
preparations for my afternoon's work, and then I heard the sound of Captain
Nakajima coming out from the party, and he went to the priscner and I heard
him shout in a loud voice, and so I went to see this.

55. Q. And what was Captain Nakajima shouting?
A. I cannot recall exactly what the Captain was shouting, but I do know
that he was shouting in & loud woice.

56. Q, And when you went to the sceme, what did you see?
A, Captain Nakajima beat the prisomer with a stick.

57. Q. And about how large was this stick?
A, It was about one meter long, and it was about five centimeters thick.

58. Q. And who else did you see at the scene at this time?
A. I could not see the faces of the enlisted men clearly, and I cannot
recall what officers were there at the time.

59. Q. Was Captain Isono present at this time?
A. I do not remember clearly.

60. Q. How close were you to the prisoner when he was being beaten by

Q, And did Captain Nakajima try to question this man? -
As I did not ask him, I cannot state definitely, but I think perhaps

may have questioned the priscner.
Q.
I

- Ddd question him while you were standing there?
mmz:s'n;mm. but I could not understand what he




63« Q. And approximately how long did Captain Nakajima continue to beat
this man?
A. I thought it was about ten mimutes.

64. Q. And would you uplaln what happened after he stopped beating him?
A, TWhen Captain Nakajima left the scene, so I returned to my office also
to make preparations for my aftermoon's work, so I do not know what happened
afterwards.

65. Q. Did you accompany Captain Nakajima when he left the scene?
A, Yes. '

66. Q. How far did he walk with you to his office? ”

A. As the office is near, I think that I walked to the office with the
Captain, and Captain Nakajima went home after that.

67. Q. Did you attempt to prevent Captain Nakajima from beating this man?
A, As Captain Nakajima was beating the prisoner severely, I said, "Stop,
stop,® but as the captain was drunk, he kept on beating him.

68. Q. Did anyone else at the scene attempt to stop him from beating this
prisoner?
A. No.

69, Q. Was the priscner dead when you left the scene?
A, I camnot state clearly, but he locked as if he were dead.

70. Q. Do you know what disposition was made of his body?
A, As I went to the mountain immediately afterwards, I do not know.

7. Q. Were you surprised to see that this man was beaten to death?
A, Yes, I was surprised.

72. Q. Was Captain Nakajima given any reprimand so far as you know?
A. He was not reprimanded by the Unit Commander.

73. Q. As a company commander of the 308th Battalion, what were your
orders with respect to the treatment of prisonera?
A, I did not receive any special orders on the treatment of prisoners.

7%. Q. What was the gemeral policy concerning the treatment of prisoners
in the 30€th Battalion?

A. The battalion commander did not make clear to us any pelicy on the
treatment of prisoners, but I perscnally thought that they must be treated
the same as Japanese soldiers.

75. Q. Have you ever seen Captain Nakajima beat anybocdy else except this
g <o

Cross-examined by the accused:

76, Q. Was the prisoner brought to the headquarters where saw him
bltunﬂ-lfbtrth-mhm-hrhdinmmumu{:ﬂ :




A, As the prisoner was brought after I had gone to the mountain, I do
not lknow.

™. g. Was the party in progress when you went to the mountain?
A, (T 1 :

T8. Q. About how long after you first saw the prisoner did the party last?
A, I do not lmow when the party ended, but it was about thirty minutes
after I saw the prisoner that Captain Nakajima came out.

79. Q. How long did it take you to go up the mountain and back on your
work?

A. About three hours and a half.

80, Q. Were these parties primarily drinking parties?
A. TYes.

8l. Q. Did Nakajima frequently bocome wiolent and enraged when he was
drinking?
A Tes.

82, Q. Did Nakajima have a reputation as a heavy drinker?
A; Yes, he did have such a reputation.

83, Q. Did you testify before a Board of Investigation on April 9, 19467
A, o,

gh, Q. Are you sure of that answer?
A. Yes, I have forgotten the date but I was questioned after I ﬂuhed

85. Q. After you arrived at Cuam, did you testify that Captain Nakajima
was not responsible for the beating because he was drunk?
A, Ne.

Re-exanined by the judge advocate:
86. Q. When you accompanied Captain Nakajima from the scene of the
execution to the headguarters, what did he say to you at that time, if any-
thing?

This question was objected to by the accused on the ground that the re-
direct examination had nothing to do with the cross-examination.

The judge advocate withdrew the question.
Examined by the commission:

87, Q. Did you ever hear Captain Nakajima express his opinion as to how
mrllhﬂﬂldhmiﬂ

M‘mmmmahww“nudmth-MtMtum“
connection with the criginal m,udthtmﬁw"': opinion has

no ba&ring on the case.
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The commission announced that the objection was not sustained.
A, No.

g2, Q. Were you a member of the Battalion Comnander's Staff?
A. Yea. '

89. Q. Being a member of this staff, do you know if this prisoner was ever
tried?
l- -I liﬂ nﬂtl hl.“#

90. Q. Did the prisoner ever cause any trouble of any ldind?
A, I do not know,

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine this witnesa.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

The commission then, at 10:40 a.m., recessed until 11:00 a.m., at which
time it reconvened.

Present:

All the members, the judge advocates, the reporter, the interpreters,
each of the accused and his counsel.

Ne witnesses not otherwise comnected with the trial were present.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge advecate:

1. Q. State your name.
A. EKsnemori, Kizutoshi.

2. Q. And are you now living with the Japanese prisoners of war on Guam?
A. I em living in the stockade where the other suspects are confined.

3. Q. Do you recognize the accused in this case?
l‘ !.'.

L. Q. Will you name them and poinmt them out?
A, TYes.

5. Q. Do so. Who are the accused?
A, Nakajima, Noboru. :

6,- Q. Do you recognize any other accused?
A, HNo.




7. Q. Will you point out Nakajima?

Captain Nakajima stood as pointed out by the witness and then resumed his
seat.

8. Q. Where did you come from to Guam?
A, From the hdreland, LF L7

| 9. Q. And before you went to the hcﬁul.md where were ynu? : i L
A, I was at Chichi Jima,

10, Q, And what were you doing at Chichi Jima?
A, 1 was a sanitary corpaman of the 308th Battalion.

11. Q. What was your rate or rank?
A, Amy Sanitary Sergeant.

ﬂ 12. Q. How long were you stationed on Chichi Jima?
A. One year and ten months.

13. Q. Were you on Chichi Jima during the forward part of the year, 19457
A, Yes.

14, Q. Did you ever see any prisoners of war on Chichi Jima in the forward
part of 19457

A. I saw prisoners.

15. Q. On how many occasions?
A. Three times.

16. Q. Approximately when was the date of the last occasion?
A. I do not remember clearly.

17. Q. Where did you see this prisoner or priscners?
A. At the guard house of the battalion hesadquarters.

18. Q. How many prisoners were there?
A, There was one prisoner, which was the last one I saw,

19. Q. Was anyone present with this priscner when you saw him?
A, There were many people there, but I do not remember their names,

20, Q. What was the prisoner doing?
A. The prisoner was sitting.

21. Q.. Now will you tell the commission what you saw as you observed that
sitting?

A, As there was a crowd there, I looked in from the rear and felt

for this priscner. The enlisted men and the non-commissioned officers

were giving cigarettes to the rd.-m,lnlithmduu‘th

exhausted. Itﬂ.ﬂhmuth-pﬂmmmwum, iﬂl

injured. Imnumpmmwmm
RN :;:tuhml- executed. I did not see the execution myself




O¢ )

bnmnlwmttoth-dinpmmtuptmtquim. This was the last
Prisoner I saw,

2. Q. Do you know who executed the prisoner?
A, Corporal Nakamura, .

B 23+ Q. Who executed the prisoner?
e A, Corporal Nakamura,

2h. Q. You said you saw prisoners on thiee occasions. On the second
occagion, when did you see the prisoner on that occasion.
A. I do not remember the date,

25. Q. Do you remember where you saw the pri soner?
A. I saw the prisoner the second time in the bath hut,

26. Q. Who was present with the prisoner?
A. There were many people present, but I do not recall their names, I
remember Captain Sato being there,

27. Q. What was the prisoner
A, He was sitting there in the bath hut and was being questioned.

28. Q. Who was he being questioned by?
A, I remember that he was being questioned by an enlisted man, but as this
man was not in my company, I did not know his name,

i‘?. % Did you see any officers questioning the prisoner?
. as,

30. Q. Do you know the name of the officer who was questioning the prisonery
A, Yes.

3l. Q. Will you name him?
A.  Nakajima, Noboru,

32. Q. What position was the prisoner in?
l- He was 'itt-m- 3

How was Nakajima attempting to question this yrisoner?
was standing.

. Was he questioning him in English or Japanese? :
: It was not Japaness. I do not know English, but I am sure that he was
) talking in English, .

Ihnmmtalld.nginw, Nakajima or the prisoner?

Q.
It
Q. mmummmmm
I beat the St
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38, Q. How long was the stick?
A. A little over one metar.

39. Q. How big around was the stieck?
A, The large end was about one and one-half inches, and the diameter of
| the stick tapered and was much less.

4. Q. On'UHaf part of the prisoner's body was Nakajima hitting him?
A, Mainly his head and face.

41. Q. Will you describe the appearance of the priscner?
A. He had on a light brown pair of trousers. He had a green or brown
gshirt. He had no cap or hat, and that is all I distinctly remember now.

42, Q. Was the prisoner bleeding?
A, Yes.

43. Q. Where on the priscner did you see the blood?
A, On his head, face, chest and back.

L, Q. How many times did you see Nakajima strike the priscner with the
stick? ;

A, I do not remember the number of times exactly, but it was over tem
tiﬂﬂ‘ﬂ-

45. Q. Did the prisoner remain in the sitting position?
A, No, after about three strikes he fell over.

46, Q. Did Nakajima contimue to strike the prisoner after he fell over?
A. When the prisoner rose up again, he started beating him.

k7. Q. gl.l:l the prisoner remain upright the second time or did he fall
back down:i
A, He fell over again.

LB, Q. Did Nakajima hit him again?
A, Yes.

k9., Q. Was that after the prisoner was lying on the grﬁ.md.!
of the bath hut.

50, Q. Was he lying flat? 4
A. He was lying with his back to the floor,

Did you hear Nakajima say anything?
was saying in a loud wvoice, "This bastard.”

Did he say that in Japenese or in English?
Japanese. s

hear him say anything else? 3
said, "What do you mean by I den't lmow?"

-
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A. It was not on the ground. The prisoner was lying on the wooden floor

L
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54 Qs Did Nakajima say that in Japanese or in English?
A. In Japanese. '

55. G« Did the prisoner attempt to answer?

A. That is what Captain Nakajima said just before he beat him for the
first time. The prisoner was sitting there without saying anything and he
looked restless as he could not understand Captain Nakajima's English.

56. Q. When Nakajima began beating the prisoner, was the prisoner stand- -
ing up or sitting dowm? '
A. When he started beating the prisoner, the prisoner was sitting dowm,

57. Q. Can you remember whether or not Nakajima said anything else while
he was beating the priscner?

A.. He did not say anything else while he was beating the priscner. He
only said in the beginning, "This bastard. What do you mean by I don't
kmow?®

58. f-l. How long did you ‘remain at the scene of this benting?
A. I was there until the last, that is until the prisoner died.

59. Q. Was there anyone else that came there after Nakajima stopped
beating the priscner?
A, I do not remember.

60. Qs Was the prisoner dead or alive when you left?
A, While I was there, the prisoner was still breathing.

6l, Q. Did you ever see the prisoner dead? !
L Iﬂﬁq |

62, Qs How long after Nakajima quit beating him did you see him dead?

A, Doctor Terakl was standing at the door of his roem and he told me

q\_ to go to the dispensary and get some medical equipment to treat the priscner
I went there and got the equipment from Corporal Iso, and when I returned,
Doctor Teraki told me that the prisoner is dead, so we have no need for the
medical equipment, so I went back,

* 63. Q. Did you see the prisoner when you returned with the medical equip-

A, I did not go near the body, so I could mot tell myself, but Doctor
Teraki told me he was dald._

65. Q. Do you know the nationality of this prisoner who was beat to
death by Nakajima? :

A, I think he is from the United States. . __
66. Q. On what do you base your opinion that he was from the United States}
A, I imagined so from his hair, his eyes, and the hair on his arms and .
Mi




67. Q. What color was his skin?
A, It was white.

68, Q. Did you notice whether or not he had any insignia of his rate or
rank? A
ﬁ-r I did not see w-

69. Q. Did you see any identification marks in the way of tags or
bracelets on him?
A, I did not see any.

70. Q. Did you notice any writing on his clothing?
A. DNe,

71.. Q. What kind of shoes or boots was he wearing?
A. The kind of shoes that I am wearing now.

T72. Q. How long have you known Nakajima?

A. After I was transferred to the 308th Battalion in Julk, 1944, I knew
him as he was a company commander in the same unit, and at times I saw him
onge a week and sometimes only once a month, but as his rank was well above
me, I did not get to speak intimately with him.

73. Q. Did you ever see him carry the stick with him before?
A, He had a walking stick with him.

7. Q. Why did he carry that stick?
A. I do not know whether it was to help him up the mountainous roads or
whether it was to maintain his dignity.

75. Q. Did you ever see him use that stick for any other purpose?
A- I”i

76, Q. What did you see him use it for?
A, I saw him come to the battalion headgquarters and get drunk and go
after the non-commlssioned officers and enlisted men with the stick.

77. Q. Did you ever see him hit them with his stick?
A, TYes, )

78. Q. Did you ever see him hit any officers with the stick?
L I..¢ ¥

79. Q. Whom you see him hit?
mﬁ' \

80, Q. Did he ever hit you with the stick?

A. No. :

81, Q. Do you know how Nakajima was thhgrth.-nnnd-rh:l.ﬂ
I believe that he was not liked by his men.

A.
82. Q. Was it because of this stick?

T
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This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection of the accused was not
sustained.

A. TYea,

83. Q. Where did you know Captain Isono?
A. I have known Captain Isono since he came to the 308th Battalion.

8. Q. I will now ask you to look over the persons in this room and tell
us whether or not you see Captain Isono sitting in this room.

Captain Isono stood as pointed out by the witness and then resumed his
seat.

A; TYes, I see him there.

85, Q. Did you see Captain Isono at the scene where this prisoner was
being beaten?
A. TNo, -

86. Q. Did you see Captain Sato at or near the scene where this beating
was taken place?
A, TYes, :

87. Q. What was Captain Sato doing there?
A. He was just standing there and watching.

g8, Q. Did you see him leave with Captain Nakajima®?
A. No.

89, Q. Did Captain Nakajima appear to be angry at the time he was beating
this prisoner?
A, Yes, he was very angry.

90. Q. Did he appear to be excited?
A, Yes.

91. Q.'Bidmnarmhillinth-pruum;tmrtinhiatnmklt
him?
A. - No, he did not miss the prisoner.

The commission then, at 1l:45 a.m., took & recess until 2:08 p.m., at
which time it reconvened.

Present:
ﬁ mm.mmm.mw, each of the




No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Kanemori Kizutoshi, the witness under examination when the recess was
taken,entered. He was warned that the oath previously taken was still bind-
ing, and continued his testimony.

Cross-examined by the accused:

92, Q. Was the flyer exhausted from lack of food?
A, Teas,

93, Q. Had he apparently been exposed to the weather for quite some time?
" A, I think it was so.

e — -

94, Q. Was the flyer able to stand or was it necessary for him to sit
down?

A. When I went there the prisoner was already sitting. That was the
only position in which I saw him, so I do not know,

95, Q. Wers these drinking parties at Major Matoba's quarters quite
frequent?
| A. = Yes.

96. Q. Had you seen Nakajima drunk on previous occasiona? |
‘-- IES.

97. Q. About how often? ]
Hl. I do not remember how often, but I often saw him drunk,. ]

98. Q. Did Nakajima often become violently enraged when he was drunk?
A. TYes. \

99, Q. Was Nakajima drunk when he beat the priscner?
A. I do not know how much saki Nakajima had been drinking, but he was
drunk a little,

) 100. Q. Did you testify before a board of investigation the 8th of April

101. Q. Did you testify before that board in regard to this beating of the
flyer by Makajima as follows: "Nakajima left the party that was going on at

A, TYes.

102, Q. If you saw a lj.ghtlarnlminat-hntunofnrdubin;nr

weak man to revive him you consider that a usual practice? Lo
A, I do net. '

103. Q. hmldmmintfdm.dmﬂmhﬂm.ﬂmd

M,Immmuldﬂnkmmrormmqunm
ificial respiration.
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104. Q. lnuldmm:pantclptuinhmntohth-nrborlmuhnmﬂd
knock down a weak officer, a weak prisoner?
A, lhnnﬂuptﬁnhmmntthtaupwh-vumtmhlbldmmd

Re-examined by the judge advecate.

105. Q. After you saw the prisoner sitting did you see the prisomer in
any other position?

The accussed objected to this question on the ground that it was improper
re-direct examination since it had not been covered in erosa=examination.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection of the accused was not
sustained.

A, The only change in position I saw was when he fell down and laid
there as result of Captain Nakajima beating him.

106. Q. Kanemori, did it appear to you that Captain Nakajima at the time
he was beating this prisoner was rational and knew what he was doing?
A. I think that Captein Nakajima knew what he was doing.

107. Q. Do you happen to lnow the name of this prisoner?
,l.. I dﬂ not m-

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
the witness.

The commission did not desire to axanine the witnesa.
The witness made the following statement:

I absolutely did not see Captain Isono strike the prisoner while I
was on the scene. But I reached the scene when the interpreter was
questioning the prisoner and there was a crowd gathered there. 8o I was
not there from the beginning and from what I saw I thought this flyer was
very young, He must have boen 17 or l&. And at the time I was questli
I stated that Captain Nakajima's stick broke while he was beating the
prisoner. That is tre. I forgot to mention this. That is all,

The witness was duly warned and withdrew.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.

1. Q. State your name.
A. Wada, Seiji.

2. %.lndunmmnnﬂmdmm-!m‘!
L - 2

ol

Q. When did you arrive on Chichi Jima?




A, I arrived at Futamiko on the 3lst of May, 194k.

4. Q. And when did you leave Chichi Jima®?
A, I think I boarded a vessel on December 15, 1945, and the vessel left
on the 16th.

i' Q. And while on Chichi Jima were you connected with the Japanese Army? |

. Tes,

6. Q. With what unit were you connected?
A, Headquarters of the Independenmt Infantry 308th Battalion.

L
7. Q. Who is the commanding officer of the m:ﬂat-ta]_‘i.on‘l‘
A, Major Matobg Sueo, .

8. Q. In Pebruary of 1945 did you have an ocecasion to see a prisoner of
war?

A. I do not remember what month it was but I did see a priscner.

9., Q. Will you explain under what conditions and circumstances you saw
the prisoner?

A, I saw a prisoner at the guard house in front of the unit headguarters.

They had brought this prisoner from Ani Jima?'

10. Q. And will you describe what this prisoner looked like?

A, One of them was a large man. There was another cme 1 saw through the

window but I can not deseribe him.

11. Q. Tell what you saw through the window?
A. I saw a prisoner in the bath hut through the window,

12. Q. And what was taking place?

A, When I saw the prisoner through the window I saw Captain Nakajima beat-

ing the priscner about five times with a stick.

13, Q. Did you contimue to watch this beating?
A, Ididmtuemt?munwtimuh.baathimbutIthink:l.tuuthout
five times. I do not know what happened after that,

. Q. Hwisltth;tmdnmm-hatuppmﬂdmirthiﬂ
A. Because I did not go to see the prisoner. .

15, Q. What did you do?
A. I contimued with my work.

16. Q. hth-bnt-ormrmw-'hn:t-mth-mumﬂitynttm

pﬂmrmmllhjm
I do not lmow,
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18, Q. Were you observing the scene prior to the time that Nakajime
started to beat the prisoner?

| A Twitnessed the scens after Coptain Nakajima started shouting in

loud voice,

19. Q. And when you first began to witness the scene was Nakajima b“t.:l.ni
H the prisoner at that time?

A, ~Hes was not beating him when he shouted but after he said a few words,
after that he started beating him. [

20. Q. What was Nakajima doing when he wasn't beating him? :
| A, I do not recall exactly what Captain Nakajima was doing but I think
there was a meeting of company commanders at that time.

21. Q. Was anyone slse at the scene of the beating except Captain Naka-
Jima?
A, I did not witness anybody else on the scene.

22. Q. Is it correct then that when you saw the prisoner, Nakajima and
the prisoner were alone at the scene?

A, I can not tell exactly how many, but there was some people spread
out in front of the hut but I do not remember the faces.

23. Q. How do you happen to remember Nakajima was beating this prisoner
and you don't remember any of the others in this group?

A. I kmow clearly that it was Captain Nakajima because he shouted and
beat the prisoner with a stick.

2,. Q. Did you ses Captain Isono at the scene?
A. No, I did not witness him on the scene. Ido not remember, . |

25, Q. Did this flyer die as a result of the beating he recelved?
A, I do not know what caused his death, But I saw him being beaten.

26, Q. Were you surprised to see a prisoner being beaten by Nakajima?
A. Yes, I was surprised.

| Cross-exanined by the accused:

27. Q. How far was the window from the bath hut?
A, I think it was about between 25 to 30 meters.

, I 28, Q. Didmjunhhltirythntthnnwunmuhururpwplamm
[ bath ;nt that you could not identify?
1 - ..p L

' 29. Q ﬁmhﬂnnﬂdmmrhﬂmhnppuﬁhginthbﬂhhuﬂ

f 30, Q. Were you aware of the party that went on at Major Matoba's
A. I did not know about this party. ’

31l.Examined by the ug-:l.-ﬂni




91, Q. You testified that you heard Captain Nakajima shouting, what did
you hear him say?

A, I think he was not saying anything but just yelling at the prisoner at
getting no response to his questions.

F
2. Q. -ﬁd‘m see Captain Nakajima in this room now, will you please prLFE

point him out?
A, That is Captain Nakajima.

A

Captain Nakajima stood as pointed out by the witness and then resumed
his seat.

Neither the judge advocate, the accused nor the commission desired
further to examine the witness,.

The witness was duly warned and withdrew.

The commission at 2:55 p.m., took a recess until 3:10 p.m., at which
time it reconvened.

Present:

All the members, the judge advocates, the reporter, the interpreters,
sach of the accused and his counsel.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
1. Q. BState your name and rank?

A, Robert Doyle Shaffer, Major, United States Marine Corp#. L

2, Q. If you recognisze the accused in this case will you please point
them out?
A. Captain Nakajima, Noboru. Captain Isono.

Captain Hakajima, and Captain Isono stood as pointed out and then re-
sumed their seats. -

3. Q. Are you a member of any board of investigation?
A. I am senior member of the board of investigation convened on Chichi
Jima, Bonin Islands, to inquire into the deaths of allied prisoners of war.

L. Q. And who convened this board of investigation?
A, Colonel Preston M, Rixey, United States Marine Corps, Commanding
Officer of the Occupation Forces, Bonin Islands.

5. Q. And were you empovered by the precept of that board of investigation
hl?hlﬂumhhpnmﬂulwhfnnrﬂﬂ
A, WaS, d

6. Q. And did Captain Isono appear before you as a witness at that board

g




7. Q. And did you interrogate Isono?
A Yes. A

8. Q. Will you explain to the comm¥ssion under what cenditions the
interrogation took place?

A, Captain Isono was returned to Guam from Japan as a witness for the board
of investigation of which I am senior member. He appeared before Lhe board
as a witness concermning the death of an American aviator beaten to death by
Captain Nakajima.

9. Q. Did Captain Isono freely, woluntarily answer the guestions you put
before him?
A, He did.

10. Q. Do you have in your possession the original interrogation of r.{
Captain Isono? '
A. 1 da,

11. Q. Do you also have in your possession a certified true copy of the

interrogation of Captain Innnn?
A. I de.

12, Q. I show you this document and ask you if this can be identified?
A document was handed to the witness.

A. Yes, this is the certified true copy of Captain Isono's teatimony beforg
the board.

13, Q. Is the original of this'interrogation part of the original record
of the board of investipgation?

A. It 1a.

14, Q. Is the entire original of the board of investigation in your
sassien?

A T ils.

A document was submitted to the accused and to the comnission and by the
judge advocate offered in evidence.

Cross-exauined by the accused:

15. Q. Major Shaffer, was Captain Isonc given right against self- %
- inerimination before your board of investigat '
' A. He was warned when he first appeared to testify that it was not re-
quired of him to testify. That the testimony he gave should be of his own
free will,

I that such warning was given to Captain Isono? e
' A. Such waming is not required in Naval Courts and Boards in the Record.

‘ i RS
: mmmmmmmmnmmm_
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] The conmission directed that the question be repeated and that the
, witness answer the gquestion.

The question was repeated.

17. Q. Is this entered in the original record of the board of investigatich
that such warming was given to Captain Isum'.r
A. No.

18, Q. When it became apparent that Captain Isono was at least an

interested party were the rights of section 73k, accorded him?

| A. No. It was not possible to fully accord Captain Isonc his rights in

section 734, NHaval Courts and Boards becauss of = = = = = . ,u"

; The accused interrupted the witness and requested that the remainder of
the answer after "No®™ be stricken as non-responsive and self-serving.

The commission stated that it desired the witness to c:éq;t.:l.ma his
answer.

The accused objected on the ground that the witness was ."nndor cross-
examination and the commission was making the witness its omm.

The cammission ammounced that the objection was not sustained and the
conmission directed the witness to complete his answer to the question. i

A, No. It was not possible to fully accord Captain Isono his righte in

section 734, Naval Courts and Boards because the volume of evidence received :

by the board was so involved and because it was not possible to name pro- I

f per defendants and interested parties until all the evidence had been
: received.

The accused did not desire further to examine the witness.

The commission did not desire to examine the witness.
* -

The accused objected to the admission of this document on the ground
that it is not in accord with Nawval Courts and Beards, particularly Section
221, Section 219(c) and article 60, Articles for the Government of the Navyd

The judge advocate did not reply.
) The commission was cleared.

The commission was opened, all parties to the trial entered, and the
commission announced that the objection was not sustained.

mmhinunnmﬁh-rob.jmﬂmth-dwm:ummdndmdu
appended maried "Exhibit 2",

anmwwmmm}
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2l. Q. Will you inform the commission when, where and under what

conditions this document was submitted to the of investigation? 7
A. After testifying on or about the 12th of J 1946, Captain Nalajima [£4"
was given the opportunity to write a statement regarding his actions.

A, He did.

J 22. Q. And did Captain Nakajima submit such a statemernt? o

23. Q. Was this submitted in English or Japanese?
A, In Japanesse.

2h., Q. And who translated the original of this statement from the JapnnusJ
to Bnglish? -
A. Daniel N, Williams, Lieutenant (j.g.), United States Naval Reserve,

25. Q. And did lieutenant Williams, certify to you that the original
of this document contained the signature of Captain Nakajima?
A, He did. :

26. Q. And do you have in your possession a certified true copy in
Japanese of the original statement submitted by Captain Nakajima?
A:. Ido. .

27. Q. Who made the copy of the original in Japanese?
A, &:I.lisﬂ lrw:(. |

28, Q. I show you this document. Can you identify it?
’ A document was handed to the witness. i
A, Ican. It is Captain Nakajima's statement.
29. Q. I show you this document and ask you if you can identify this one? f
A document was handed to the witness.

A. Ican, It is a true copy certified by Ensign Arvey of Captain
Hakajima's original statement.

) 30, Q. Is this criginal statement of Captain Nakajima's part of the
original record of the board of investigation?
A, It is. ;

A document was submitted to the accused and to the commission and by the
judge advocate offered in evidence, {

There being no objection it was so received, and is appended marked Lec £
"Exhibit 3A",

The judge advocate offered in evidence the prosecution's Exhibit 3B,
which is the English translation by a commission interpreter of Exhibit 3A.

mwummttmumdm and is sppended marked
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the witness, '

The commission did not desire to examine the witnees.
The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

mmmmnmmhuz-,mmmmmmr
WI“.

mwmmmmutz-,mwd
Captain Isono.

mmmm-ﬁﬂutw,mm-htrmmum
statement of Captain Nakajima.

mwmm;wwuum-.mmt—mam

Naka jima.,
The prosecution rested.

The commission then at 4325 p.m., adjourned until 9:15 a.m., Wednesday
June 5. 1%!-

L%F |
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United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,
Guam, Marianas Jslands.

Wednesday, June 5, 1946. {

The commission met at 9:l5 a.m.
rresents

Rear Admiral Arthur . Hobinson, U. 8. Mavy,

Captain Eric B. Hoag, Dental Corps, U. 5. Navy,

Colonel James V. Ware, Intantry, Army of the United States,
“ Golonel Fierre B. Denson, Coast Artillery Corps, Army of the United
Commander John C. roshepny, Supply Corps, U. 8. Mavy,
Commander sartin E. Carlson, U. 8. Maval Heserve,
.#I-‘MHa M' Jr-'. u.ﬂ-mmp m,lﬂ
lieuvenan: Paniel Flynn, U, 8. Naval Reserve, and -
Iieutenant Edward L. Fleld, U. S. Naval Reserve, judge advocates. !
Howard D. Rittmaster, yeoman third class, U. 8. Naval Reserve, reporter. i
Each of the accused and his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the second day of the trial was read and
approved, |

The defense made & motion to the commission that a directed verdict of
"not guilty" be entered in behalf of the defendant, Captain Isono, on the
mmtmmmmwtmmmmunnu
drewn against him,

The judge advocate replied.
The sommission was cleared.

The comuxission was opened. All parties to the trial entered, and the
commission announced that the motion was not sustained.

The defense began.

The accused, Isono, Meguru, Captain, Imperial Japansse Army, was, at
mmm,dﬂ;mundminmmmﬂt.

Examined by the judge advocate:

1. Q. Are you Isono, Meguru, an accused in this case?
A: Yeo, I am. .

Examined by the accused:




W@l oo ¢ 0!

’ 2. Q. Captain Iseno, how long before Captain Naksjima left the party did
you see the prisoner?
A, I went to the scene just after the party had started. I do not know
of Captain Nakajima's actions.
r.
3. Q. Was Captain Nakajima at the place where the prisoner was kept at
any time you were there?
A. He was not there,
L. Q. How hard did you slap the flyer?
A. I did not hit the prisoner. When I went to the scene and saw him, he
! was pale and I felt sorry for him, and then the prisoner fell toward the

&

£t and I unconsciously bolstered him saying, "Are you all right?®

5, Q. Didn't you slightly slap his face to revive him?

A. I was standing about three paces away from this prisoner. When he

| suddenly fell toward the left, I put out my arm to bolster him and hit him
| lightly on the cheek, but I did not have any will to strike him.

6. Q. When you hit him lightly on the cheek, did it knock him down?
A, It did not knock him down., I felt that he was smiling at me.

7. Q. Did it make him stagger?

8. Q. Was there any evidence of blocd from the slapping?
A, No, there was absclutely no blood. I only bolstered him.

I*i . 9., Q. Did you and Major Matoba agree in all matters?
ﬂﬂ, I diils!‘lﬂ. ’

r

I 10. Q. In what respects?
| | A. QMajor Matoba was a very reckless person and an unresponsible character,
| and he said anything he wanted to regardless of the effectas,

1l. g.. Did you ever try to resign your position as company commander?
A. (T W

12, - Q. Why?
A. I arrived at Chichi Jima on the 2nd of October, 1944, and immediately
went to pay my respects to Major Mstobs and was scolded thers, I did not
know the reason for this, and though I asked many times later, he did pot
] instruct me; and at that time, the
per day, and then at that time the men we getting very little u-%hd
and '

3
X
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scolded by the Major for about tliirty minutes., Of course, I know that I
was to blame for this, but if I had to keep on doing blindly what the Major
told me, and if the Major was not poing to listen to anything I said, I felt
that 1t would be too hard ypon my subordinates although I could bear the
ordeal; so I came to a conglusion that if I was not transferrsd to submit
my resignation about the 20th of January.

13. Q. Was this resipnation accepted?
A. DNo, it was not accepted.

Cross-examined by the judge advocatet

14. Q. When did you first learn this prisoner was on Chichi Jima?
A. I heard this for the {first time at about the end of the conference
when some soldiers passed in front of the conference room.

15, Q. What prompted you to go see the prisoner?
A. I have no reason.

16. Q. When you arrived at the apot where the prisoner was located, what
was taking place?
A. lothing was taking place; there were just soldiers there,

17. Q. Who did you see at the spot when you arrdived?
A. I saw some enlisted men, but I do not remember their names,

16, Q. Were there any officers present when you arrived?
A, No, there were no officers there.

19, Q. Did you ever see Captain Sato at the site?
A, TYes.,

20, Q. While you were at the site, did you see Captain 5&}:} do anything?
A, Suddenly Captain Sato said something. It may have been something te
bolster the prisoner up or something else, and then Captain Sate struck
hig twice.

2. Q. After Captain S8ato struck this prisoner, what tock place?
A, When I saw Captain Sato strike the priscner, I said to myself, "That's
a little bit too much," and I went there and picked him up while an enliste
man helped me, I dusted the prisoner and so did this enlisted man.

22, Q. After this, what did you do?

A. I retreated from the scene feeling sorry for him when I met Master
Sergeant Waeda. I clearly remember that when I said, "I feel sorry for him,™
Master Sergeant Wada with his arms locked said the same thing., Then
Uaster Sergeant Wada walked to the front of the prisoner, but I am not sure
whether Wada struck the prisoner or not. I said, "Do not do anything rude
to the prisoner," and then I went my way, and I do not know what happened
later.

23, Q+ Do you recall with what hand you slapped the f{lyer?
l-l Iﬂﬁl" right hﬂﬂd.o

2., Q. At the time you slapped the flyer, what was the position of your
left hand?
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A, I think that I had my left hand pressed against the flyer's chest.

25. Q. Didmrloﬂhmdmppartthilﬂrurtothummufpnmtm
him from falling? ’
A, I thought it was sufficient. He did not fall again.

26, Q. When you let loose of the flyer, was he standing, sitting, or in
what position?
A, He was standing.

27. Q, Did he continue to stand while you werg observing him?
A. Yes, he was standing while I was on the 1 4 o 7

28, Q. When you left the scene, where did you go?
A, returmed to the party.

29. Q. At the party, did you comment about seeing the prisoner?
A. No. I did not comaenit on the prisoner.

30. Q. Was anyone at the party talking about the prisoner?
l- No. '

1. g. Have you been to other parties given by Major Matoba?
A, es, :

32. Q. Approximately how many have you attended?

A. I do not remember clearly, but around February there were parties
once a month, and when they were frequent they were held two or three
a month.

X
33, Q. And was your presence at these parties alwmf( invitation? Vi
A. Yes, I have never gone to the battalion commander's place unless it
was & gathering of company commanders.

34. Q. And who invited you to these parties?
A, It was the battalion commander.

35, Q. Is this the same man that you describe as severely reprimanding

36, Q Inmfuumimuﬂ,mmrtﬂngimthuhcrlmm,w
pa'.l.n?r!
A, de not know,

. Q. h.mmarnmnr.mmwmmmm
mmpnanthmmmmm-mthde
prisoners?

mmmawuwmmudmmwwum_gﬁ:;
wm-muwm e

The judge advocate withdrew the questien.




Re-examined by the accused.

Q. Do you know why you were invited to Major Matoba's parties if you
and Major Matoba disagreed?
A, As I was an officer under Major Matoba, I had to go to these parties
when my battalion commander invited me.

Q. Did you have the right to mﬁuot-n;ntnthwqpn.:#ﬂ
When I refused, he phoned me and urged me to come or s somebody to

get me, so it was quite impossible to refuse, and I always went to these
parties.

Examined by the coammission:
40. Q. When you went to the scene where the prisoner was, was this place

outside or was it in the bath hut?
A, He was standing outside of the guard house on the road.

41, Q. When you left the scene and went back to the party, was Captain
Nakajima still at the party?
.lq- I“' h‘ WaS.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to exanmine this witnesa.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness resumed his status as an accused.

The defense made a motion to the commission that a directed verdict of
"not guilty" be entered in behalf of the defendant, Captain Isono, on the
groundy’ that the evidence did not support the charge and specification as
drawn against him.

The judge advocate did not reply.

The commission announced that the motion of the accused was not
sustained.

The defense rested.

The accused Isono, Meguru, Captain, ILJA, read a written statement in
Japanese in his defense, appended, marked "J",

An interpreter then read an English translation of the statement of
Captain Isono, Meguru, ILJA, appended marked "K".

The accubed Nakajima, Noboru, Captain, IJA, read a written stateent
in Jepanese in his defense, appended, marked "L",

"hmmm:nmdt_ﬁtimﬂthﬂtud
Captain Nekajisa, Noboru, LJA, ‘appended marked "M,

r2s

r g




The commission then, at 11:05 a.m., recessed until 2:00 p.m., at which
time it reconvened,

Fresent

All the members, the judge advocates, the reporter, the interpreters,
each of the accused and his counsel.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

A judge advocate then read a written opening argument, appended
marked "N".

Shigeatsu Ijichi, a counsel for the accused, read a written argument,
appended maried "0". An English translation of Shigeatsu Ijichi's
argument was then read by an interpreter which is appended marked "p®,

Donald H. Dickey, a counsel for the accused read a written argument,
|| appended mariked "QW,

A judge advocate then delivered a closing argument, appended marked "RW,
The trial was finished.

The commission was cleared.

' The judge advocates were recalled and directed to record the following
findings:

ﬁltnthlmnlldmm, Meguru, formerly Captain, Imperial Japanese
Army, the lp-ul:ﬂut.iun of the charge not proved.

And TSONO, Meguru is of the charge not guilty, and the commission does

| therefore acquit the said ISONO, Meguru of the specification and of the

| charge.

| As to the accused NAKAJTMA, Noboru, formerly Captain, Imperial Japanese
aw,mmnutmutmmmmm,wmmm
words "ISONO, Meguru, then a Captain, Imperial Japanese Army and " and
igach and together," and "with their hands and", which words are not

proved.
And that the accused NAKAJIMA, Noboru is of the charge guilty.

The commlssion was opened and all parties to the trial eatered.
The commission announced its findings.

e |

.
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The accused, ISONO, Meguru, was excused from further attendance by the
cminlim-

The commission then at 5:37 p.m., adjoumed until 9 a.m., Thursday,
Juns 6‘. 19-‘&61
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United Btates Pacific Fleet,
m m“I
Guam, Marisgnas Islands.

Thursday, Jume 6, 1948.
The commission met at 9:10 a.m.
Present;

Rear Aduirel Arthmr @. Robingen, U. 5. Navy, j
mhll-lﬂ‘.mw.ﬂ-l-m._ *
Colonel James V. Ware, Infantry, Army of the United States,

Oolonel Pierre B. Demson, Ooast Artillery Corps, Army of the United States,
Oommander Johm 0. Peshepny, Swpply Corps, U. 8. Navy,

Oommander Martin X. Carlsom, U. 5. Naval Reserve,

Major Domald 3. Gooley, Jr., U. 5. Marine Corps, members, and
Liesutenant Daniel Flymn, U. 5. Naval Reserve, and ) 3
Lisutenant Bdward L. Fleld, U. 5. Naval Reserve, juige advecates.
Howard D. Rittamster, yecman third class, U. 5. Naval Reserve, raporter.
The accused and his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the third day of the trial was read snd
approved.

Fo vitnesses not otherwise comnected with the trial were present.
The accused stated that there was no evidemce in mitigatien.
The commission was cleared.




The judge advocates were recalled and directed to record the sentence
of the commission as followat

Aokojima. Asbore @%,ﬂw%._
— (_‘1..7 ﬁ-f&—lfd?-q.a ' MM’-‘-*I"-‘(

020, - %wﬂ
hg‘?mﬂ:

Ruar Adnir Navy.

|

Ll 8. Hnge)%

JAMES V. WARE,

er, -‘hpplr
= %/
%m:éj

Commandsr, U, 8. Nawval Euam

e ﬁf/
Yot/ o

Lieutenant, U, 8. Naval Reserve, J

é"%rf

Lisutenant, U, 8, Naval Beserve, -hﬂ.p Mn— B e




< The oosmission was opened and all parties to the trial entered.
The commission them read and pronounced the sentence to the acoused,

The commission, having no more cases before it, adjourned to await the
action of the comvening authority,

Rear Admiral, U,

Yol G

Ideutenant, U. S, Naval Reserve, Juige Advocate.

Ul id

Lieutenant, U, 8. Naval Reserve, Judge Advocate,
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STATEMENT OF ISONO, MEGURU

I had absolutely no ill intentions teward this American prisoner. I took
-Mnthm--p&mmmmmmmurﬂm
I absolutely did not hit him. I am quite surprised that I have become a sus-
pected criminal because there were many more violent people than I. I beg
that you kindly take this point into your consideration.

This poor fellow was the first prisoner I had ever seen, and hearing
afterwards that he had been killed, the deep impression that I received of
him has still not left my mind.

If I am convicted for the action I took towards this prisoner I think
that everyone in the world is also guilty. Heaven knows, God knows, and the
mtutmmmammmmmu-um;mumut
in me.

Immmmmn;mmmwumum-m
of my ability.

M, D. »
Ensign, U.8.N.R.,
Interpreter.

4
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STATEMENT OF NAKAJIMA, NOBORU

I guestioned the prisoner, as ordered by Major Matoba, The prisoner : _ ]
did not reply st all to my questions, and as I was very drunk as a result
of drinking a considerable amount of sake at the party that day, I used
the stick., I absolutely did not have any idea from the beginning of beating
the prisoner and, naturally, I did not have the slightest wish to kill the
prisoner. Because I was drunk, I committed an unintentional deed. I beg
.I' your lenient consideration,

—

I certify the above to be a correct and complete translation to the best
of my ability. ” |

M. B. { .
Buign, U.5.K.R., !
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CFINING ARGUMENT FJOR THE PROSBOUTION
DELIVERED BY
EIMARD L. FINLD

LINUTENANT, USHR.

If 1% please the commission, the prosecutien bas brought befere this
commission two defendants charged with the murder of A captured American,
beld as a prisoner of war at Chichi Jima, Bonin Island. The defendants are
further charged, that this murder was carried out wilfully, malieiocusly and
with premeditation and malice aforethought. Let us consider the allegation
of this charge in 1ight of the evidence presemted.

The only proper appraisal that can be giveam to evidence in shis case in
order that its full significanté can be completely apprehended is o consider
this evidence in view of the extemmating circumstances surrounding the eveants

of this murder and in relationship t¢o the back ground and setting in which
this orime cococurred.

It is the uncontested fact that on er about February 23, a captured
Anerican flier was delivered to the headguarters of the 308th battalion. AS
the time of the priscners arrival at the said hesdguarters, a party of semior
officers of the 308th battalion was taking place. All accounts indicate that
this was the riotous affair and that such parties were a common sccurance at
the headquarters of the 308th battalion. I wish to now point out the state-
ment of Captain Nakajime that orders for the disposal of prisomers were well
known by all persomnel of the J08th bdattalion. Stimulated by drink and ia-
flusnced by the known policy concerning the treatmenmt of prisoners in the
308th battalion, we can readily realise the frame of mind and the underlying
intent that emcompased those at the party when they learned that a ceptured
American bad been brought in.

1t seems from the best evidence that what teok place after this news
received at the party is as follows. Oaptain Sate and Oaptain Isone went
out to question the flyer who at the time was in a weak and exhmusted con-
dition, and the flyer apparently was unable to wnderstand the questions put
to him. This prompted Captain Sate te Imock the American to the ground,
although he would have us believe by his testimony that he was in the moun-
tains at the time. _

Ceptain Isomo them proceded to slap the flyer without azy provoeation
or Justifiable cause. Under these circumstances there is absolutely no
reason other than Captain Isono's selfserving statement to believe that he
slapped the flyer emly once or that it was a light tap. Surroumnded by such
a diabolical set of fellow officers, it is readily recognizable that Isono
acted and was in mccord with this envirommemt.

A 1it%le later, following the slapping by Isono, Nakajime comes out
and proceeds to pummel the viotim with his walking stick, and as a Tesult -
of this treatment the victim soon died. It is emtirely a queation of fact |
as
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The question them evolves does such evidence support the averments of i
charge and specification. Murder is defined by Section 53 of Naval Courts [

as "the wnlawful killing of a humen being with maliece aforsthought.” '

Boards

Malice is defined in the United States vs. Reed, 86 Federal Report as
follows: “by malice it is not necessarily meant in the law of maligmant spiris,
& malignant intemtion to preduce a particular evil. If a man intentionally
does & wrongful act vhich he kmows is likely to injure another, that in the
lav is malice; it is the wrengful purpose, the wrongful doing of an act, vhich
ke knows is liable to injure another, regardless of the consequence. That

is malice, although the man may met have a specific intentiom %0 durt a
particular individual.®

the
and

In Naval Digest, 1916, page 374 4t is stated "An act is, in eontemplation
of law, done malieiously, where it is wromgful and done intentionally.®

. _¥Was the slapping and beating of the victim in this case by Osptaim Isomeo
and Osptein Nakajime wrongful! The answer is self evident. Both of the de-
fendante had admitted that there was no cause or justification for their actions.
Was the slapping and beating of the victim by Csptain Isone and Ceptain Naka-
Jima intentionall The answer again is emphatically in the affirmative. OCaptain
Isono left the parfy as he sald for no reason at all and proceeds to slap the
flyer when the flyer has dome mothing to prempt such a slapping by Osptain
Iseno. BSuch actions on his part are clearly intemtiomal. Osptain Nakajime
proceesds to leave the party, attempts $o question the flyer and then proceeds |
%o beat him with his walking stick uwpon the flimsy excuse the fiyer d4id mot s
answer his questions. Nvery action of these defmdants indicate uneguivocally
and postively that they intended $o do exactly what they 4id. The fact that
the flyer happened to die as a result of this beating is immaterial insofar
as the intent of the defemdants to do a wrongful act is concerned. Their
econduct is such that any reascnable man would be fully aware that death might
result from the same. |

The murder of this American was but an act in the furtherance of the
goneral pelicy that existed at Chichi Jima for disposal of esptured priscmers
of war. This is clearly evidemt when we note that Captain Nakajima received
o reprimand of higher smthority; whem we observe the various witnesses at the
sight of the beating 41d not attempt to halt ite contimnance and by the com-
Plete lackpndaisioanl and unconcerned attitude of other persoms in the 308th
battalion. In my experiences with war crimes the persomnel ef the 308th
battalion were the most disbolical fiends that I have encountered. Oaptain
Isono and Oaptein Nakajime as senior officers within the unit were thoroughly
indoctrinated with ite methods of the treatment of prisoners. Their attempt
%o vhite-wvash themselves and their claims to pessess such moble charaster in-
sult the integrity of this commission.

e killing of this Americen without any trial was in direct vielation .
of Japsns agresment to abide by internations]l ecemwentions relating to priseners ]
of war and the howr of reckening has come whem these defendants must be hald
strictly accountable.

Without in any way weaking our contention that Osptain Isome is a self- |
confessed participant in a murder, I wish to advise the commission that he
may be found guilty of any of the lesser included offenses of murder such as
manslanghter or assamlt and battery.

The defendant Isono has before this commission given a judicial confession J
that he slapped an American prisomer of war without justification or other dme
eanse, The slagping of a prisoner of war under such conditions is & war crime

and therefore the defemdant: must ha.held accommtable.

1 command these twe defendants to this commissien
they so Justly deserve. M)ﬁd
L

EDWARD L. FIELD,
Lieutenant, USNK.
"N-(2)-" Judge Advocate,
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ARGUMENT FOR THE ACCUSED
DELIVERED BY
l SHIGEATSU IJICHI

First, I would like to speak a few words asbout Captain Isone.

I Captain Isono is completely immocent. There has not been one witness
for the prosecution who has stated that he saw Captain Isono strike the
prisoner. Did not the witness, Captain Kammri, even say that it was
strange that Captain Isono was sitting as the accused?

There is absolutely mo truth in the accusation that Captain Isono, by
himself or with Captain Nakajima, beat the priscner by hand or stick,
resulting in the prisoner'd death. In the interrogation record prepared
| by the Board of Investigation and submitted as proof by the prosecutor,

there are two places in which it says that Captain Isono slapped the

prisoner to steady him. And next, mention is made of the Captain'e
lightly slapping him. But even if there were not the words ™o steady
him" and "lightly", and it was that Captain Isono simply slapped the
priscner, it could not have been done with i1l intent, as the Captain
helped the prisoner to stand and also dusted him off. Would a man, with
malice toward a prisoner ever pick him up or dust him off?

The priscner was the first that Captain Isono had seen since he came
to Chichi Jima. Leaving the party to go and ses the prisonsr, the Captain
found that the prisoner was young in age and rather small, and furthermore,
exhausted. Bolstering the staggering priscner, he tried to help him
regain his strength by lightly slapping him. When the prisoner fell to
the ground, the Captain picked him up and dusted him off.

Captain Isono is a mild character by birth. Captain Kammuri testified
that he was a serious and calm man. Sargeant Kanemori and Master Sargeant

Wada have both testified that Captain Isono was trusted by his subordinates
and that he is not the kind of character who would beat a prisoner. He

was very considerate about his subordinates, and there was a time when his
“ commanding officer, Major Matoba, ordered him to have his men work fifteen

w(L)"
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hours a day constructing positions. The Captain could not bear to see
his men, who were only getting a very small amount of food because of the
: food conservation plan .adopted after Chichi Jima was isclated, work like
this, and reduced the actual working hours considerably. For this, Major
Matoba scolded him many times and openly called him a fool, and this to

such an extent that Captain Isono submitted a resignation from the post |
of a company commander to Major Matoba. This is an unthinkable act in the Il
Japanese Army.

I say again that Captain Isono is absolutely innocent, and just as &

witness thought it was strange, I who am a lawyer also, judging from the
proof and testimony, feel strange that Captain Isono was named as an

- accused, J

According to the gonfession of Captain Nakajima, presented as proof, |

an American prisoner was captured by the 308th Battalion about the 24th |
of February 194L5. Captain Nakajima received an order from the Battalion
Commander, Major Matoba, to obtain information from this prisoner. It was
Captain Nakajima who conducted this interrogation. He could not speak
English, so he questioned the prisoner using English words now and then,

and making signs and motions with his arms and legs, but did not receive

any response from the prisoner.

On that date, at the Headquarters of the Matoba Battalion, an operationpl

e —_—

conference was being held with all the company commanders of the same
| battalion attending, and this, coming to an end, turned into a party where,
as Captain Kammri testified, saki was abundant, it being the custom to
sarve saki at parties at the 308th Battalion.

Captain Nakajima was fond of saki, and able to stand quite an amount

of liquor, but on this particular occasion had consumed enough to make

him dead drunk.

. As a result of his being drunk, he had lost his usual prudence, and

suddenly flaring up in indignation when the prisoner did not respond,
‘brandished the stick he had in hand.

wp(2)"




C¢ N

Chichli Jima is a small island but very rugged, and Captain Nakajima

usually carried a stick with him to aid him in elimbing up and domm
the mountain roads. (Captain Kammuri has testified to this effect.)
When Captain Nekajima questioned the prisoner, he had this stick with
him. After swinging it cnce or twice, the stick broke in two, which
enraged Captain Nakajima further, and he struck the prisoner with the
broken stick twice more, making a total of four blows.

As Captain Kammuri and Warrant Officer Soya testified, the prisoner
was physically exhausted and the need for binding him was not seen. At
the time of the interrogation, the prisoner was not standing but sitting
on the floor of the bathhut. Captain Nakajima was in a standing position,
so the stick that he swung down hit the prisoner on the back of the head,
rendering him unconscious.

Captain Nakajima did not have the intention of Ikdlling the prisoner
from the start, and, seeing him fall unconsciocus, was confused. He
rubbed the prisoner's body, cooling his head with water, but the prisoner
did not regain consciousness.

To summarize, Captain HNakajima did ;]Dt- have the least idea of ldlling
the prisoner from the start, but unfortunately happened to be dead drunk
at the time, and comuitted an mct of violence which he would not have done
if in his proper state of mind. The prinuiwr was also physically exhausted)
and the truth is that these conditions together caused this incident to
happen.

To deal with the Captain's action as plain murder would not be proper.
1 am convinced that this should be regarded as mﬂnllaughtar,-ﬂllﬂ.ting
from the semi-conscious act of a completely drunken man.

I beg a clear decision from the wise president and members of the

Commission.

mﬁ_ TJ1CHT
1 hereby certify that this is a true and complete translation.




ARGUMENT FOR THE ACCUSED

DELIVERED BY
LT. COMDR. DONALD H. DICKEY

If it please the commission, there are two defendants before this
court charged with the crime of murder. The specification alleges that
they "each and together" assaulted and struck, with their hands and a stick
a prisoner of war, so that he died of the effects. Let us first examine
the allegation "each and together™. There has been absolutely no proof
by the prosecution that there was any concerted action by the two accused,
or that the actions of either of them were in any way related to the s.ction1
of the other. There was no relastion in time shown between the acts of the
two defendants—whether the alleged assaults occurred within a few moments
of sach other or an hour or more apart. Further, it has not been shown
that there was any concert of action between them, either in preliminary
planning, or in the execution. Neither has it been shown that the act of
elther aggravated the effect of the other's act. There is no more relation
between what each of them did than there would be between & person who
threw a snowball at a victim who was later struck down by a car, and the
driver of that car. There is no evidence that they wers conspirators,
accessories before the fact or co-actors. The prosescution has not shown
that ISOND used a stick-—or that NAKAJIMA used his hands. The specification
has not been proved as to the words “each and together®,

Let us examine the case of ISONO again; the inclusion of this man
in this charge must have been a mistake. Frankly, I had originally
prepared no argument for ISONO, I was sc sure that his case would be
dismissed. Not one iota of evidence was given by the prosecution's
witnesses that ISOND had even appeared at the scene of the crime. The
prosecution had available to it the testimony of over a hundred witnesses
who had appeared before a Board of Investigation—and found none in that
pumber who could testify that this man touched or injured of even approached

eLr
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the American flyer. The only evidence before this court is the statement

of ISONO himself—and that evidence is that he glightly slapped the flyer
to steady him as he wes holding him up. (BEx. 2, Q.14). A man helps &
prisoner to his feet after someone else has knocked him to the ground,
slaps him lightly to revive him—and is charged with murder. There is
absolutely no evidence that ISONO in any way inflicted a mortal wound on
the prisoner, of which the prisoner died. And the prosecution has offered
no proof that it has--only apaculat-ic;n.

The Judge Advocate, in his argument on the motion for a directed
verdict, and again in his opening argument, clearly indicated "head hunting"
activities in finding victims for this court. Captain ISONO was stationed
on an island which the Judge Advocate asserted without proof was “ecorrupt
from top to bottom", Since ISONO was there, he must be guilty of scmething-
so they blithely charge him with mut:ier—-tmt on proof but on a general
assumption that he's a Jap from Chichi Jima and therefore evil. Such
actions make a tragic farce of war crimes trials and the wery name of
American Jjustice.

This single item of testimony against ISOND should not be considered
be the commission. It is clearly stated in Naval Courts and Boards and in
all the texts on evidence, in every court in every state, and in every
federal court, that an accused may not be convicted on his extra judicial
confession alone. It must be corroborated by independent evidence. And
there has been no shred of corroborative evidence offered before this
commission., Can this commission ignore the rules of every other court,
eivil and military, and convict this man on his own statement alone? To
find this man guilty of the charge and specification is a travesty of all
justice and right thinking. If this be done, then there is no need of
defense counsels--all that the defendants require is an interpreter so
they can understand the evidence.

Now let us look at the evidence as it relates to Nakajima. We do not

"(22)"
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deny that Nakajima struck the prisoner with a stick, and that the priscner
died as a result, but gentlemen of the commission, this was not murder.
Murder is the unlawful killing of a human being with malice aforethought.
The Laws of Crimes, by Clark and Marshall, in section 237 states "The
distinguishing characteristic of murder is malice aforethought. When it
exists, the homicide is always murder. When it does not exist, the
homicide cannot be murder, but is either manslaughter, or else is justifiable

or excusable.®

Wharton's Criminal Law, section 516 states this; "When the defendant is
] is in such a state of drunkeness as to be incapable of forming a specific

1 intent to take life, then the offense, if murder at common law, is murder
in the second degree. To constitute murder in the first degree, actual
malice must be proved. Upon this cuestion the state of the prisoner's mind
|| i®# material. In behalf of the defense, insanity, intoxication, or any

other fact which tends to prove that the prisoner was incapable of
deliberation, is competent evidence for the jury to weigh."
Bouvier, in his Law Dictionary, Third }ﬂrriud Edition, at page 945, 1
reads as follows: i
"In this country, courts have gone still further in regarding drunken-
ness as incompatible with some of the elements of crime. It has been held,
| where murder was defined to be wilful, deliberate, malicious, and premed-
itated killing, that the existence of these attributes is not compatible with
drunkenness; State v. Bullock, 13 Ala. 413; Swan v. State, 4 Humphr. (Tenn.)
E136; Haile v. State, 11 Humphr. (Tenn.) 154; State v. McCants, 1 Speers
(8.C.) 384; and when a man's intoxication is so great as to render him

unable to form a wilful, deliberate, and premeditated design to kill, or of
Judging of his acts and their legitimate consequences, then it reduces what

would otherwise be murder in the first degree to murder in the second degree;
People v. Harris, 29 Cal. 678; Com., v. Jones, 1 Leigh (Va.) 612; People v.
Robinson, 2 Park, C. R. (N.Y.) 235; Ayres v. State (Tex.) 26 S. W. 396;

v. State, 33 Ala. 4L19; State v. Johnson, 41 Conn. 58,; Rafferty v.
.Pltﬂ..,ﬁﬁm.mjmv. Com., 75 Pa, 403. See Bernhardt v. State, 82
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Wis. 23, 51 N. W. 1009; State v. Zorn, 22 Ore. 591, 30 Pac. 317; People

v. Vincent, 95 Cal. 425, 30 Pac. 58l. But where one who intends to Idll
another becomes wvoluntarily inteoxcdcated for the purpose of carrying out the
intention, the intoxication will have no effect upon the act."

Let us now examine the testimony. The defense was unable to find
witnesses in its behalf and has been foreced to rely upon the cross-sxamin-

ation of the prosecution's witnesses to prove their points—but in spite of

that handicap, it is obvious from the evidence that Nakajima was drunk when

the beating occurred—drunk to the point of being unable to judge his acts
and their legitimate consequences. Every witness but two have testified
to the intoxicated condition of Nakajima. One of these two witnesses

i Maskawa, was not even present at the scene—he was at the beach or fishing
in the straits off Chichi Jima. The other, Wada, gave his testimony in

such a manner and with such confusion that no guestions were asked since it

was obvious that there was no truth in him. But the testimony of those

who were in position to know or hear the truth-=let's look at that. Soya,

the Warrant Officer who brought the flyer to the headquarters, testified
both here and before a Board of Investigation that "under the influence of I
| 1iquor, Captain Nakajima beat the flyer to death™ and further, "Captain i
Nakajima beat the flyer to death while in a drunkem stupor." Captain

Kammuri advised the commission of the fact that Captain Nakajima was

|| "very drunk", that Nakajima drank hemvily at the party, and that the party
lasted for quite some time. Captain Sato (who incidentally, may or may not
have knocked down the flyer himself) testified that "Captain Nakajima was !
| not responsible for the beating because he was drunk.® Kanemori, the
medical corpsman, gave the most graphic description of the state of inebriatipn
of Nakajima when he described him pushing his way through a crowd of men

and taking over the investigations. Witnesses have testified that
Nakajima was habitually a heavy drinker, and that when drunk he became
violent and easily enraged. This testimony is further remarkable in that
it was given before a Board of Investigation at widely separated intervals
roftin—pnﬂnfitin#murro!thhmuﬂpaﬁnfitinm'ﬂ,w
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persons wio were not even friendly towards the accused Nakajima. They had
no reason to try to excuse the actions of the accused—it was simply
offered as a fact that Nakajima was too drunk to lnow what he was doing
when he beat the flyer.

Every bit of testimony points to the extremeness of Nakajima's
intoxication. Would anyone but a man well intoxicated conceive the bright
idea of questioning an American flyer--when he himself spoke only Japanese?
For I assure you gentlemen, in spite of Kanemori's testimony that Nakajima
was talldng to the American in English, the accused does not speak English.
He may know a few words—-just as you and I knew "Kamakaize"™, "Hardiluriw,
"Bangzai" and a few other movie expressions supposed te indicate oriental
atmosphere—but not the kind of words by which you could hope to obtain
information from a foreigner. A further indication of the far reached
stage of drunkennsss was the fact that he actually beat the prisoner
i.nr_mibln-—barnru any information could be cobtained from him. Ewvery
command wa® extremely anxious to leam all they could about the places from
which the flyers had come; the number and typee of planes there and further
valuable military information, and no officer could expect the appreciation
of his superior in command if he eliminated one of the sources of such
information before all pertinent facts had been learned. But anajiu;n. WaB
too drunk te think of that.

We get a fairly clear picture of the events leading up to the beating
that afternoon; the subordinate officer at the gquarters of the Battalion
Commandsr, who himself liked to drink, spending the afterncon with an
unlimited supply of saki. There is some discrepancy in the amount of time
that the party lasted, but it was surely two hours, and probably much longer,
according to the testimony of Captain Sato. Nakajima drinks heavily always-
and when he is drunk, he gets violent and angry. The party breaks up, and
Nakajima staggers out and immediately decides to set himself up as an
interpreter-an idea which to’'his salki-dulled brain, seems completely logical
at the time, even though he cannot speak the language of the flyer, or hope
to find the flyer speaking Japansse, He shoves the men out of the way,
:hnutlmumdunluudlyinhi-mmmhtr;tnnhthﬂm
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understand, and suddenly becomes infuriated at the stupidity of the flyer
who is making him appear foolish before the men. His alcoholic stupor
can find only one outlet. He hits the flyer—and the deed is done., It is

not a pretty picture, I grant you—but it is an accurate one, and shows
completely that Nakajima was incapable of possession of the necessary
"malice" required to support an act of murder. He was unable to form a

l wilful, deliberate, and premeditated design to kill, or to judge his acts

and their legitimate consequences. There was no "malice aforethought™
expressed, or implied.

Drunkenness is not an excuse for murder——but it is incompatible with
| premeditation or s deliberate intention to take life—and therefore reduces
’ the erimes from murder to the grade of manslaughter. In order that thers may
be no mistake, the testimony points out the obvious faect that Nakajima did |
not become woluntarily intoxicated for the purpose of carrying out his

intention. The drinking party was well under way before the flyer even

arrived at Chichi Jima Headquarters——and Nakajima had no knowledge of his .
pressnce until long after he was well inebriated. |

It is not within the province of the defense to advise the commission
of the technicalities surrounding the definition of "malice aforethought", ]
The Judge Advocate has that involved duty. In fact, it is incumbent upon
the Judge Advocate to advise the commission on all points of law, not merely
those which support the case of the prosecution. Neither is it the duty of
the defense to point out the law on the punishments to be adjudged; never-
theless, we do take the privilege of calling your attention to Note (2) of
section 53 of Naval Courts and Boards, and the punishments listed in sectl
474 of that same reference.

To summarize, we contend that the prosecution has failed to prove

I} certain essential elements of the specification, and particularly the

| phrase Weach and togsther”, ®with premeditation and malice aforethought®,
umm&m-unm:mmmtmwmrmm
to prove the specification as regards Isone. And since essential elements
of the specification have not been proved, then the charge is not proved.

Iﬁ)l‘




I say that they are a part of the most famous and historieal

trials in the world - the war crimes trials. The decisions that we reach and
we carry out on these trials will mo doubt affect the lives of
conduct of armies, and political leaders for hundreds of years. So
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tly; and, of course, predominant protection for the rights of the accused and

stil]l remembering the duty we have to our own government and to all the countries

As the counsel for the accused says, it is the duty of the judge advocate to

advise the commission of the law. It is not only the duty of the judge

?

to advise the commission of the law, but also the accused., That is also partially

earrect, but not entirely. HNaval Courts and Boards, Section 422, states, "It is

improper to misstate any matter of law in an argument, but on matters about which
the authorities differ a party may properly state only the views favorable to his

side.”
The authorities I will present to the court, I have picked to be what I be-

868etinmes it 1s difficult to determine just what a majority of opinion

WR=(1)

» I think we have all proceeded carefully and diligen-

lieve is ‘the majority opinion of the courts of our land and the courts of England.
is. At any
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rate, I will diligently attempt to state the most desirable and give the rajority
Olﬂ-liinl.

We will first take the specificatiom and the proof of it. First, comes the
23rd of Pe » 1945. Now there is some conflict in testimony as to what date
:::l;. alleged crime was committed, but one witness has testified that he believes

the 23rd and several have testified that it is around the 23rd. I think
that that date is sufficiently proved and the confliet in testimony is not
sufficiently prejudicial to the rights of the accused, Next, we come to willfully.
I don't have the authorities for what interpretation of willfully is before me at
this moment, but we will attempt to find them before closing the argument.,

4

By maliciously, we will see what the authorities say on the term maliciocusly.
In Bouvier's Law Dictionary, page 2067, the following definitiom of maliciocusly.
"l. The doing of a wropgful act intentiomally without justifiable cause; 2, A
conscious violation of the law to the prejudiece of anocther; 3. In a legal sense
malice is never understood to denote malevolence or unkindness of heart or enmity
toward a particular individual, but it signifies rather the intent from which flows
any unlawful and injuwrious act committed without legal justification." We will
also consider malice aforethought at the same time. Malice aforethought is described
in Bouvier's Law Dicticnary, page 2068 as follows: "A techmical phrase employed
in indictment, which with the word murder must be used to distinguish the felonious
killing called murder from what is called manslanghter. In the descriptien of
murder the words do not imply deliveration, or the lapse of considerable time
between malicious intent to take life and the actual execution of that intent, but
rather denote purpose and design in contradiction to accident and mischance; and
the intent necessary to constitute malice aforethought need not have existed for
any particular time before the act of killing, but it may spring up at the instant
and may be inferred from the fact of killing; but premeditation may be an element
showing malice when otherwise it would not sufficiently appear,

There are two kinds of malice. There is what is called expressed malice and
implied malice, Expressed malice means an actual’attempt to kill, Am implied
malice is that inferred by law from the fact proved. Clark and Marshall on Crimes,
Volume 4, page 289 states: "Implied malice is that inferred by law from the facts
proved, Implied malice exists where there is no actual intent to kill any perscn
but death i1s caused by conduct which the law regards as showing such an abandoned
state of mind as to be equivalent to am actual intemt to kKd1l. From such conduct
the law implies malice," In Naval Courte and Boards, Sectiocn 53, there is a state-
ment there that concerns malice aforethought, which I shall use at this time: "The
use of the word "aforethought" does not mean that malice must exist for any
particular time before the commissicm of the act, or that the intentiom to kill
must have previcusly existed it is sufficient that it existed at the time the act
is coomitted." From these authorities we can see that the accused need not have
left that party and walked dowm to where the victim was with the expressed intent
to take his life. I am going to read some more on malice inferred. MNalice
inferred is the crux of our case. We do not allege that the accused, Nakajima,
had an express intent to take the victim's life, or the accused Isono meant to take
the prisoner's life. Wharton's Criminal Law, Sectiom 438, Vol. 1 says on dalice
inferred: "The old distinction between express and implied malice camnnct be

maintained, There is no case of malicious homicide in which the malice

is not inferred from the attecdait circumstances; no case in which it is demon-
"RL2)."




1. Intent to kill; 2, Intent to do bodily harm.® Section 440, the same citatien,
says: "Independently of the statuthes, it has to be said that though A in anger
from preconceived malice, intend only to beat B severely, and happen to kill him,
it will be no excuse that he did mot intend all mischief that followed; for
what he did was malum in se and he must be answerable for its ccnsequences. He
beat B with an intention of doing him gredt bodily harm, and therefore, answerable
for all the harm he did, 8o, if a large stone be thromm at ocne with a deliberate
intent to hurt seriously, though not to and it actually kKllls hip, this
is murder. But the nature of the imstrument, and the manner of usimg it, as cal-
oulated to produce great bodily harm or not, will wary the offense im such cases.
If the intent be merely to inflict a slight chastisement, and death arises from
! some peculiarity in the deceased's constituiom (e.g. inflasmation from a scrateh)

£

then the offense is but manslsughter; and sc where the injury is only mischiefously

- inflicted, with no inteantion to seriously hurt.” Where the intent and malice is
inferred as we allege it is in this case, I wish to quote further from Clark and
Marshall on Crimes, Volume 4, Sectiom t "And if o man voluntarily and wikfully
does an act, the matural and probable consequence of which is to cause another's
death, an intent to kill will be presumed, The intention need not even be to
ki1l any partienlar person., It is murder wilfully to shoot into a erowd, or te
do any other dangerous act, with a general intemt to kill or infliet great bodily
harm," Absence from intent to kill, section 239, same citation: "Ome may be
guilty of murder at common law, though there may have been no actual inteat to
kill, Whether or not the offense is murder depends upon the nature and extent of
the injury or wrong actually intended. It has been said that there are really
only four cases in which an umintemtinonal killing will constitute murder; only
four cases, that is, in which the law will imply malice where there was no mctual
gntent to cause death, Ome of these cases in which there was an intent to inflict
great bodily harm.® The intent will be inferred in cases in which there was an
intent to &nfliet great bodily harm and death resulted., The same citatiom, Clark
and Marshall, Section 240, states: "All the authorities agree that, where death
is caused, though unintentionally, by an act dome with intemt to infliect great
bodily harm, and without justificatiom or excuse, mor under circumstances reducing

| the homicide to manslaughter, it is wurder, The intent shows such a disregard
of consequences that the law implies malice, and it is mo defense in such a case
to say that there was no intent to kill, Thus, killing a person by cruel torture,
wantonly inflicted amd causing grievous bodily injury, is murder, even conceding
that there was no intent to canse death.," In Comronwealth ve. Webster, Nass.,
52 Am Dec. T11l: "No principle is better settled in the criminal law that the
principle that a person must be presumed to intend to do that which he volunterily
and wilfully does in fact do, and that be must intend all the matwral, probabls,
and usual consequences of his own acts." Now applying that to the accused, If
the commission should feel that either of these accused or both of them set out
at the moment that they raised their hand or the stick to infliect punisiment or
great bodily harm upon the victim, and the commissiom further feels that because
of this bodily harm the victim died, the intent to take life is inferred whether
or not the ascused mentally had that intent or not,

There is no evidemece
prima facia case and there
tnesses kmew of any trial

that this killing was justifiable., We have set up a
is no evidence showing it as justifiable. Nome of the
. Those who were asked were in a position to know if

A
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said they didn't know, There is ancther allegation here,
to read the commission, Bouvier's Law Dietionary,
an

bodily harm to same person, although he does mot desire it, or
it may not be caused. The words "malice aforethought® long ago acguired im law
a4 settled meaning, somewhat different from the popular cme., In their legal sense
they do not import an actual intention to kill the deceased., The idea is not
spite or malevolence to the deceased in particular, but evil design im gemeral,
the dictate of a wicked, depraved, and maligmant heart; not premediated persomal
hatred or revenge towards the person killed, but that kind of unlawful purpose
which, if persevered in, must produce mischief,”

In the definition of murder, I think that the authorities are
that in order to be convicted of murder, the accused does not have to have the
intent to take life, He has to have the intent to infliet great bodily harm,
Malice aforethought may come into being at the very moment he assanl

caution. The authorities om this are rather lemgthy, amd it is very importamt to
this case, and it is important to the accused, and it is importamt to justice
that this be brought cut, I shall now gquote the Court Martial Order which has the
general law on drunkemness as a defense that is

on this subject. Court Martial Order 8-1922-12 states: "It is a general rule of
law that voluntary drunkenness is not an excuse for crime committed inm that
condition. But the guestion of whether or not the acoused was drunk

of such drunkenness at the time of the commission of the acts alleged may be
material to ancther important factor in some cases.

can be consummated only where a peculiar and distinctive intemt or conscious
deliberation or premeditation has concurred with the act which could not well be
possessed or entertained by a person deeply under the

In such cases eridence of the drunkem condition of the accused at the time of the
commission of the alleged crime is admissible not To excuse or extemuaie the acts
as such, bul W aid i1s Qecersimiug whewner im view of the state o his masa ube
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asoused was capable of emtertaining the specific intemt or premeditatiom
necessary to chamge the nature or degree of his offemse., Thus, in cases of
murder, larcemy, robbery, or burglary, which require for their commission a
specific intent, evidence of drunkemness is admissible, as indicatiom whether
the offender was capable of entertaining this intemt. The scts constituting
burglary for example if with the intent to commit a felony upon the entered
premiges constitube ne more than a trespass if the specific intemt 1s lacking,
Bat even in those cases drunkenness will constitute a defemse only where it is
shown the accused was by drink so deprived of his reason that he did not have
the mental eapacity to entertain the necessary specific intent required te
constitute the crime and the burdem of showing such to have been the ocass,
being a matter of defemse, rests upon the acoused, In military eases imvolving,
as necessary to constitute the offense, a sertain mowlsdge, or a deliberate
purpose or a specifie intent, the drunkenness of the accused, if shown
in the evidence to have beemn such as to have incapacitated the accused from
having the requisite kmowledge, purpose, or inteat, will ordinarily be treated
as constituting a defemse to the specific offense charged.” Drunkemness as a
defense, Here is Clark and Marshall om Crimes, Fourth Edition, page 136:
"Degree of drunkemness. - Volumtary drunkemness is no defense, even when a
specifiec intent or a guilty imowledge is an essential element of the crime
charged, unless the accused was so drunk as to be mentally imcapable of enter-
taining the requisite intemt, or of possessing the requisite kmowledge. It is
only material when it negatives the existemce of such intemt or knowledge."
Clark and Marbhill on Crimes, page 139: "Nanalaughter - The exteant to which

voluntary manslaughter is not altogether clear. The weight of authority is im
favor of the rule that, if the homicide was committed after such proveeation
as the law deems adequate to reduce a killing under the influence of passiom
and heat of blood cansed thereby to manslaughter, evidemce that the accused was
drunk at the time of the homieide may be admitted and comsidered im determiming
was in the heat of blood camsed by the provocatiom, or
whether it was with malice, But it must be regarded as settled that the mere
will not reduce to manslanghter a homieide committed om
inadequate provocation after the lapse of a reasonable time for the blood teo
eool., In other words, if the provoecatiom would not reduce & homicide by a sober
man from murder to manslanghter, it will not sc reduce a homicide by a drumken
man.® Wharton's Criminal Law, volumel, section 516: "When the defendant is
in such a state of drunkemness as to be imcapable of forming a specific intent
to take 1ife, them the offense, if murder at commom law, is murder in the second
degree under the statutes. In behalf of the defemse, insamity, intoxicatien,
or any other fact which tends to prove that the prisoner was incapable of
deliberation, was competent evidence for the jury to weigh, Intoxicatiom is
adnissible in such cases, not eas an excuse for erime, but as tending to show
that the less and not the greater offense was in face committed, When, however,
the defendant voluntarily made himself drumk im anticipation of the ekime, the
offense consiste merely im doing a criminal sct, without regard to the intemntioem.
The fact that a persom is intoxicated at the time of the commission of the crime
charged furnished no defense to a prosecution and punisiment for such crime, wmm~

less it is so excessive, or has sémtimued for such a lemgth of time, as to dethrome
the reason, overcome the power to control his acticns, and destroy the power - for
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Simply
As to the point

548, states: "The sub-
the defense counsel brought up, the allegation that the accused did “each and

stance of homicide being the feloniocus killing, proof of a killing in any manner
or by means that correspond substantially with the indictment, iz sufficiemt.
411 details of the offense need mot be proved precistely as allgged,®

onvietion,

It is not necessary to show which used the stiek or which
The law is not so bound that it has to prove an

Often times in eriminal cases that is not know to anthorities
is suffieient to uphold a ¢

Thie allegation is sufficient to conviet both of the accused or
8 out,

Underhill, Criminal Evidence, Fourth Edition, page

elither one of them,

drunkermess with great cantion, and that is the holding of many courts of owr
togitilr.'

that the proof corresponds substantially with the indictment.

land,
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with the commission this allegation "infliecting a mortal wound upom the head and
body." Wharton's Criminal Law, Volume 1, Section 667, states: "When the term
. "wound' 1s used im an indictment for homicide (i.e., in the claunse, giving unto
the deceased one mortal wound, ete,), the term is used im s pophlar sense, and is
understood to include bruises, ete.” Now the word "mortal® from Black's Law
Dictiomary: "Cansing or occasioning death, terminating life, exposing or deserving
death; deadly as a mortal wound.” There is some question here as to the guilty
and innocence of Captain Isomo, ms there is alsc in the case of Captain Nakajima,
There is inm the allegation of this case, "that they did each and together." As
I have stated to this commission before, this indictment ferperfécily proper to

ing Captain Isomo = that he camé dowm to this victim, struck him om the cheek,
and then went back, and that Captain Nakajima was not there at that time, Now
Wharton's Criminal Law, Volume 1, Sectiom 432, says: "Death must be imputable to
defendant's act, As has been already fully illustrated, the death must be traced

same sLALUS A48 COWPALY COMMANAET) wwul are

is sume evidence of uhis victim pe in a weakened conditionm,
suthority that I want to cite on striking of a person who is in that conditlonm,
Rex vs. Martin (1832) 5 Car, & P, (eng.) 128 states: "Deceased in delicate state
of health at time of receiving blow which accelerates death, accused is guilty
of murder.” These officers were both captains; they were both soldiers, and it
was their duty to protect the weak, especially a disarmed military persom of an
enemy country who would lay down his arms and who had shown no signs of actions.
't understand what evidence shows that the acoused Nakajima was so drunk

=
o
B
o

that he did not know what he was doing, His om confession negatives that, He
says he was drunk, We concede he was drunk., That much cannot be a defemnse,
Again I ask the commission to consider his own confession which negatives that.
He remembess what he did., The commission does not have to go cutside the evidence
on this ease to hunt up suspieions. The man was drunk, but there is no evidence
that he did not kmow what he was about. Of course, as in all criminal cases, the
prosecution must prove that the accused are guilty beyond a reasonable doubt. A

|
a

is hard to define, but here is what I thought was the prominent

law in reasonsble doubt, Underhill Criminal Evidemce, Fourth Editiom, Pages 26
and 27, states: "The doubt of the guilt of the prisoner to be a reascnable doubt
sust have something to rest cn, In other words, it must be a substantial doubt.

HR.{'ﬁd

hold either ome of them or both of them togthher; but there is some evidence regard-




The state is not required to prove the gutlt of the defendant beyond a reascnable
possibility or probability, or absolutely, or a

all doubt, every doubt, any doubt, or a mere unles
substantial doubt for which the jurors could give a reas
in the minds of reasonable men from proper consideration
not from a consideration apart from the evidence, A _doubt that will justify
prisoner's acquitall is not a doubt econs

the prisoners, but a doubt upon all
doubt is one where the state of the
say that they feel an abiding conviection that to a moral certainity that the
defendant is guilty; and the phrase "To a moral certainity® applicable to the

exists a reastn found im the evidence." In Boyd vs, Commonwealth, 157 S.E. 546,
the Supreme Court of Virginia states: "The jury is not to go beyond the evidence
for the purpose of hunting up doubts, and if after considering all of the
testimony, it has an abiding conviction of the truth of the charge, the jurors
can say they are satisffed beyond a reasonable doubt,®

P
of the accused had the intent to take life., All we have to

it in
that no legal trial has been shown, We have asked the witnesses and nome could
explain if there was justification, The allegations of this charge and speci-
fication has been proved in all the substantial parts, but of course not dom to
the last period. There would be no convictions, in that case, in
;lm-lhmthn accused have their rights protected to such an extent, Again

of the consideration shown by the commissiomn,

Wit
Lieutenant, USNR.
Judge Advocate.

pros
commission has been most considerate, The judge advocates are appreclative
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|11 March 1946.

M
Interrogation of ISONO Heguru, formerly Ca 5 )
|'bj- umm Pmm")( » 1? Pt-'.iﬂ, Emm -lm, Tﬂkyﬂ J&ml x"i Fi

Il
|Interpreter - Bob T. FUJTHIRD

It
|Recorder -~ William A. BELL, Yeoman first class.

:1. Q. What is your full name and addreass? |
A. ISONO Heguru. My address is MARA-KEN, UDA-GUN, SONI-MURA, cm—:mm,#llﬁ.lfﬂ

2. Q. What was your former rank in the Japanese Army?
A. I was a captain in the 308th Battalion and was & company commander of the
first company.

3« Q¢ What dates were you stationed on CHICHI JIMA?
A. From 2 October 194 to 15 December 1945.

s Q+ Who was the Battalion Commander?
A. Major MATOBEA Sueo.,

| |5« Q. Did you witness the execution of an American flyer b Corporal NAKAMURA
in February 1945. " ki
A. No,

6. Q. What do you know about this execution?
;lyi Inow nothing at all., I never heard that Corporal NAKAMURA executed a
rl

7. Q. Was the American flyer's name HALL?
A. T don't know,

/8, Q. What do you know about the incident when Captain NAKAJTMA beat a flyer
to death?

A. I know nothing about this, but I heard later that Captain NAKAJIMA had
(beaten a flyer to death.

9. Q. At the party given by Major MATOEA for the company commanders, in
February 1945, did you eat human flesh? f
{A. No.

10, Q. Did you attend the party?
Ay I attended a lot of parties. We had them seweral times a month. However,
I attended no parties where human flesh was served.

11, Q. Was human flesh ever eaten by Major NATOBA or anyone else in the 308th
Battalion?

A, I do not know, I did not get along with Major MATOBA and was not in his
confidence.

12, Q. Did MATOBA have human liver drying in his cook's yard?
by I never heard of this.

« Q. Did you ever hear Major MATOBA say that eating human liver was good
cine?
» No,

Q. Did you ever hear Major MATOEA say that when a flyer was executed the
ver was to be brought to him,

Corporal NAKAMURA and delivered to Major MATOBA?

hj: I never heard.
|E’. Q. Do you know that flesh was removed from the body of the flyer ikilled
rt. No,

WEXHIBIT 2(1)"
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16, Q. Do you know Sgt. KANAMORI?
,A-qn Yea.

|i1?. Q. Was he a medical corpsmen?
|As Yes.

118, Q. Isa't it true that he was the one who removed the flesh and took it to
MaJor MATOBA.
|As I do not know.

119+ Q. Do you have any information regarding an American flyer executed by 5
|the SUEYUoHL TAL? !
I *' Hﬂl

20. Q. How many American flyers were executed by the 308th Battalion?
' A. One killed by Captain NAKAJImA. I heard of no others.

21. 0. Where was the lst Company stationed? '
A. At OCAMT Mountain, !

22, Q. Were you at the party the day Captain NAKAvims got drunk and beat the
flyer to death? '
A. Yes I was, but I left early. I
23, Q. Were you there when the flyer was brought in? |
4. I did not see the flyer brought in as I had already left. '
24. Q. Did Major MAfUuA order Carporal NAKAMUKA to behead the flyer?

A. I do not know,

25, Qo Did Major MATuuA order Corporal NAKAmunA to oeat the flyer to death?
A, T do not know.

| 26. Q. Do you have any information regarding a party at the 307th Battalion
Headquarters when Major MATOsA ate human flesh?
A. No.

2'?- Q. Do you know 331‘.- SUJITAML? |
A. Yesn. |

28. Q. Isn't it true that Sgt. SUui.ama removed flesh from the body of the
flyer executed by the SUEYUsni TAL and delivered the flesh to Major MATOBA ,
at the 307th Battalion Headquarters? i
A. I don't know,

29, Q, Did you ever hear of this?
A. No,

30, 4. Do you have any information regarding cannibalism on the part of
Va jor MATCEA, General T/CHIBAMNA, Commander YOSHII, or anyone else?
| As No.

71, Q. Did you ever hear of it? |
A. No. I

32, §. What other Army or Navy units on CHICHI JIMA executed American flyers?
A. I do not know,

33, Q. Didiyotiever see any American flyers?
A. No.

34. Q. Do you have any additional information to add to your testimony?
A. Hﬂ. :

35. Q.I wish to remind you are under oath. Are you sure you have told us
know regarding American flyers?

A. No. I was present at a perty in Major MATOBA'S Headquarters when Ca
SATO, Captain NAKAJTMA, Major MATOBA and myself were present. We were all
drinking and an American prisoner was reported to have been bro.ght in.

X
.
&
L

Captain SATO and T went out to see the flyer and I slapped him once. Ca

1 , WEXHTBIT 2(2)"
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i L7. Q. Where did this take place?

|| A, Barly part of the afternocon.

| LQ- I..-

() ¢ s N

SATO then slapped the prisoner twice and knocked him down, whereupon I

| picked him up. At that time Master Sgt. WADA came upon the scene and struck
| the flyer one blow. We had all been drinking,

; 36. Q. Where was the party?
| A+ 308th Battalion Headquarters.

o

|37+ Qs Was this the flyer beaten to death by Captain NAKAJIMA?
| A« I believe so.

38, Q. Was Captain NAKAJIMA pmesent at the party?
A. Yes,

39. Q. Were you present when he beat the flyer to death?

A. I wmas not there but I heard about it later. |

40. Q. Were you ordered by Major MATOBA to question the flyer?
A. No. I

1. Qs Was this the flyer that was brought to headquarters by Warrant ﬂi‘fit:ar:
SOYA?
A. IﬂDl‘D‘b m.

L2, Q. How did you strike the f{lyer?
A. I slapped him once with the palm of my hand, I did not knock him down,

3. Q. Why did you slap him? Were you ordered to do it?
A« I was not ordered to do it but I was drunk at the time,

Lh. Q. How did SATO strike the flyer?
A« I do not recall, but he knocked him down.

L5, 7., How did WADA strike the flyer?
A. He slapped him,

46, Q. Did anyone kick the flyer? :
A. No.

A. In front of the battalion headquarters.

48, Q. Was the flyer tied at the time?
A. I think he was not tedd,

L9, Qe Did the flyer make any outcry when struck?
A« No.

50, Q. Was Captain NAKAJTMA present at this time? !
A. No. ,

51, Q. How did you happen to leave the party to see the flyer?
A. I was curious to see the flyer.

52, Q. Did you return to the party?
A. Yes, and shortly thereafter I went to my quarters.

53, Qs What time of day was this?
She Qo Did this t-lk.ll place in February 19457
55, Q. Did Major MATOBA go out to look at the flyer?

I-I@ﬂiﬂ-m-

56, Q. Did Major MATOBA order Captain NAKAJTMA to beat the flyer?
A. I do not know, T did not hear this,

57, Q. Did Major Matoba order Captain NAKAJIMA to question the flyer?
A. I did not hear this, JPHIBIT "2 (3)
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58. Q. Do you know the flyer's name?

(

-

™
“h

| A« Ho.

59. Q. What do you know about cannibalism?

' A. I heard that Major MATOBA ordered human liver delivered to Gensral

TACHIBANA at the General's headquarters.
of this or who ate the liver.

I do not know any of the details

60, Q. Were you present when Major MATOBA ate dried human liver in soy
sauce at a party for company commanders?

| A. I attended many parties but T was not at this party,

| A. He only said, "I ate human flesh®,

I

il.IQ. Did you hear that Major MATOBA ate human flesh?
. Yes,

62, Q. What did you hear?
A. Major MATOBA told me that he ate human flesh,

63. Q. What did he say?
That is all,

6. Q. Did you see or hear about the liver drying in cook KONISHI'S yard?
A. No.

65. Q.
A. No.

66. Q.
A. No.

Did you ever see Major MATOBA eat human flesh?

Did you ever eat human flesh?

67. Q. Was human flesh ever served to the men”

A. No,.

68. Q. Did Sergeant KAMAMORI ever tell you he removed human flesh from the

body of a flyer?
A. No.

69. Q. What do you know about Doctor TERAKI?
A. I never heard of this.

Did he dissect a body?

70. Q. How many flyers were captured by the 308th Battalion?
A. I only know of cne,

Tl. Q. How many flyers were executed by the 308th Battalion?
A. I know of only one,

T2+ Qs Do you have anything to add to your testimony?
A. No, I have teld you all I know,

=
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ISONO )ﬁzuru

.

I, ISONO Heguru, being duly sworn on oath, state that I have had read
to me and understood the translation of the foregoing transcription of my
interrogation and all answers contained therein, consisting of four (4)
pages, are true to the best of my knowledge and belief.

"o A

o d

T50M0 JHégara

day of AMCYLG4b,:

Subscribed and sworn to before me this /2 &

I

L& 1r2.4.

é“’czmé) N
|ﬁ¢?-ﬁ-.f.’ fyz:uﬁ
Les Olomt,
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| COMMANDER NAVAL ACTIVITIES JAPAN)
Jes

TOKYO, JAPAN

)
1, dk’,«_ﬂ...er} m 4 C«_.;._,ﬂ df'n-*--r—l._ » being duly
| sworn on‘“oath, state that I truly translated the questions and answers
i given from English to Japanese and from Japanese to English respectively,
| and that after being transeribed, I truly translated the foregoing
| interrogation containifg -four ( hs pages to the witness; that the witness |
thereupon in my presence afiixed his signature (name or mark) thereto.

| Subseribed and sworn to before me this /3 =  day of Fhewa’  1946.
|
| £.8 FreaQ
Z8. G.r24.

COMMANDER NAVAL ACTIVITIES JAPAN)
| as

TOKYO, JAPAN
I 1, fobor® (7 Brs 2l A, £y that on the /3~ day

o 1946 personally appeared before ISONO Héguru, and according to B 77

! }5. e e gave the foregoing answers to the questions set |

forth tiférein; that after his testimony had been transcribed, the said ISONO |
| Heguru had read to him by the said interpreter the same and affixed his
| signature (name or mark) thereto in my presence.

b 2R & forall
LB. Lerk

I |
6ol < 7

AL Vrax Luj
Ao R |
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4 June 1948

' 1 certify that this is a true copy in Japanese of the original state-
ment of Captain NAKAJIMA, ¥oboru, to the best of my knowledge and belief.

Y/ fé’m. U-3vR.

H.!- D! ]
Ensign, USHR.

1 "Exhibit 34 (3)*
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'prxlumrmniiﬂmwnlﬂmwlﬂm beating or kKalling nim.

O ¢ e O

mulmmm,wﬂ,mmm-mmwm
heaaquarters of the jUSth Independent Infantry Battalion and was incarcerated)
in the unmit guard house. Captain Sate, who was senior efficer, and I were

Thereupon, I peat the prisoner on the back of the head four times with &
slender stick apout two feet long and he rell on the spot, S8ince it was not
my invention to Kill him, Immmu“mtmwmmw
ana cooling his head with water, but he was unconscious. Aiter ajous thee
(3) hours he rinally died,

Captain Sato reported these circumstances to the battalion commander
and shat eveming buried the pody in a bomb crater near umit headquarters.
Later, aiter tne war ended, the body was dug up, cremated, and recuried at
Onesaki Army Cemetery where & marker was erected and services held.

That day, arter treating uhe priscner, I retwrned to
and later heard irom Captain Sato that the prisoner had died. 1 relt SOTTY.
Since the Detached Division Headgquarters nad issued orders ror Kiliing
American prischers to the pattalions, companies, and down to the lowest
soldier, I had xilled him under orders irom my superior orrice. However,

In the Japanese Army all orders are issued by Division Headquarters
and nanded down to origades, bpattalions, companies, and even to the soldiers.

Irlnlnmwmlmmmmomumnmu-qm-

However, I had %o carry out the orders ol my superiors. When I look back
now, . realise weil that there 1s Do excuse and L Am apologizing wo the
American solaier.

1 pray that thas court-martial will pe carried out Iairly,

Battalion Commancer Matoba irequently said that Captain Nakajims should
b6 pumished, but that sinoe the war was in such desperace stralcs at the
times he woula overioox it.

I was most wrong 1n xiliing Whis prisoner ana even now [ am praying
for the repose in Heaven oI the dead American solaler., I regret my former
misdeeds.

1 wish to receive a just military cowrt martial as quickly as possiole
and pe punished nonorably according to law,

I will speak ireely on anything wo uhe exvent or my knowledge.
Jamuary L2, 1ly4b

MAKAJiMA, NoDoru

I swear that this is vransiated irom Japanese into Engiish o tae
best oI my knowisdge ana asility.
K. T Ditnilapsnie
R, Fo DUmush
Ens. ,uske,
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Ph THE PACIFIC COMMAND
AND UNITED STATES PACIFIC FLEET

Clnepucfli Fils

Serial ™

J0 2R 47 AN

RESTRICTED
RESTRICTED

Em ENDORSEMENT on
. cularianas letter
e Ty e "
cn, a 1 NAYY BEPR ) WEN T '
16 July 1947, 24 JUL 19T o amries mone
From: Commender in Chief Pacific and U, S. Pacific Fleet, .
Tot Secretary of the Navy. r'
Subject: NAEAJIMA, Noboru, late Ceptain, I.J.A., report on execution J
of Death Sentence imposed on, ]
. |I © 2 Forwarded, contents noted, f 1
i '/
l 2. Because of the classification of emclosure (A) to the i
basic letter, the classification of this correspondence is upgraded '
| to Restricted.
l
JEAEN &
¥ ' A
Copies to: (lst end. only) H. B. SAL
f Comlarianas BADA

Deputy 4
Director of Security, Guam ¥ :}ﬂpaaf]_t.

e —————— e e i
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
Berial: /O 3%) COMMANDER MARIANAS

i

Commander Marianas,

To The Secretary of the Navy,.
Via 3 Commander in Chief, Pacific and U, S. Pacific Fleet,
Subject: MAKAJIMA, Noboru, late Captain, I.J.A., Teport on execution
of Death Sentence imposed on. _
Reference:  (a) SecNav ltr, file JAG:I:MDS:fld AL7-10/0Q (3/28/kg) L46TL9 - i
148331 - 150837 = 150838 dated 15 April 1947. '
(b) ComMarianas despatch 191220 June 1947. t %
Enclosures: (A) Original of ComMarianas order directing oficof E ]
NAKAJIMA, Noboru, serial 0049, dated 17 194%band 0

endorsement thereon with enclosure. -
(B) Original of Repart of Director of Security, GuamTerial
6037, relative execution NAKAJIMA, Noboru, :m-ﬁgm: )
1947 with enclosures thereof,
(C) Photographs of NAEAJIMA, Noboru, one taken immediately
before and one taken immedistely after execution,
(D) Copy 1tr. 4/20/47 from Rev. R,T. Kami, Buddhist Priest.
1. This report is submitted in accordance with par 2 of
reference (a) mm;pplﬂubotunpuﬂmntdmdinrm{b.

2, The death sentence imposed on NAKAJIMA, Noboru, formally
Captain, I.J.A. was put into exscution at the Joint Commnications Activity
Area, Guam, Marianas Islands, on 19 June 1947, at 2116 hours, The exscution
was by hanging and was mmmmm-ﬂthomommnm-mmd
necessary personnel composing the execution detail present,

3 mlm{;}utmmmmmmmunmlgm
19#?thnmhmunf“hbrm1mlﬂmmm It sets
mmmmthuﬂmmﬂmumtﬂﬂhfm;ﬂutw
nc-!.ldnn,th--mtmarth-u-hd.m,mmmumnrmm
and confirming suthorities, On its face there has been written statements,
mmm.mwwm,utm-nmtmmma
mmrudtnth-oanmmhumhumm. The first
endorsement on this order contains, as enclosure (A) thereof, the certificate of
mmnpﬂwnmgmmn,mommmmnmem
Detail, - /

[ Fmthuuthm-r'xnrmmimmndtumunm
Jml?h?nntilthltiuufu:mminnmlihn-h-muﬂ-rﬂnnm
He was, however, permitted the use of tobacco; the privilege of writing letters
mnmmmmnw.mnmm#mmmm
this purpose. mdtuthnfmurth-:dl

|
a
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UNITED STATES PACIFIC FLEET /& ;“'6”’ 47
Serial: /573 ¢ 7 COMMANDER MARIANAS
Subject: NMAKAJIMA, Noboru, late Captain, I.J.k., report on exscution

of death sentence imposed on.

-""'.'-'-"""'-'*""—.'-'--'-_----'---'--i ------------ L

5 The Receipt for Body of MAKAJIMA, dated 19 June 19547 and signed
by R N, Crane, Lieut, Comdr., (CEC), USN, officer in charge of Burial Detail
(Enclosure (K) of Enclosure(A) of Enclosure (B)) shows the place of NAKAJIMA's
interment to be Lot 429=6, Flot k4, Asan, Guam, Marianas Islands,

gallows immediately prior to his execution and the other of him in his coffin
immediately after his execution.

Te The officer who carried out the immediate act of exeoution was
Lieutenant Colonel George R. Newton, U.S.M.C. His report is contained in
enclosure (B) of this report, and contains among other things a certificate
of execution, certificates of medical observers, certificates of official
witnesses, certificate of personal identification, copy of fingerprints talken
prior to and subsequent to NAKAJIMA's execution, a receipt for the bedy, a
. photograph of NAEAJIMA, the condemned war criminal and a Report of General
| Detaile of the exsoution, Attention is particularly invited to paragraph
| 15 of his Report of General Details wherein certain recommendations are con-

tained relative to modifications of the War Department Pamphlet 27-4, The 4_',;

recanmendations are concurred in by the Commander Marianas Area.

Army, who was made available from the Provost Marshall's Office, U. S, 8th
Army, Yokohama, Japan, Lieutenant Recroad's professional skill as a hangman
and his ability and willingness to advise, cooperate with, direct and super-
vise all personnel connected with the execution left nothing to be desired.
The exscution of NAKAJIMA was most efficiently and expeditiously carried out !
with the minimum of suffering to the condemned man,

9 The personal effects of MAKAJIMA, now in the custody of the
Island Command Provost Marshal, Guam, will be sent by Commander Marianas to
SCAP for delivery to NAKAJIMA's next of Kin upon receipt of information from
the Navy Department to the effect the Japanese Govermment has been officlally
informed uf}M'- execution unless otherwise instructed (My desp. 1O05LAZ
July refers).

'
8. The hangman was First Lieutenant Charles C. Rexroad, U, S. {L

be Enclosure (C) is two photographs of NAEAJIMA = one of him on the

e

10, All matters relative to the actual act of execution of MAKAJIMA
was, prior to his execution and for twelve hours thereafter, classified as
secret, Such classification was removed twelve hours after the execution in

accordance with the provisions of the Secretary of the Navy's despatch 161633Z

B




UNITED STATES PACIFIC FLEET
Berial: COMMANDER MARIANAS

16 JUL 1947

= WAL,
sz}a:hiti‘ NAKAJIMA, Noboru, late Captain, I.J.A., report on exseution
of death sentence imposed on,

o g e g o il i o

of June 1947 and Article 76, U. S. Navy Regulations, Enclosure (A) of this
report was down graded to restricted by my serial 15007 of 10 July 1947.

&30 Siaaind

C. A. POWNALL

cet (less enclosures)
Director of Security, Guam.
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16 JuL 1947
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UNITED STATES PACIFIC FLEET \ % £
Serial: - COMMANDER MARIANAS ; L&
- r\” r ¥ ‘1."-"' SR o ‘{1:1}
il SRR
17 JUN 1947
SECR ET (Date)
Froms The Commander Marianas Area.
Peo : The Directer eof Security, Guam,
Bubject: NAKAJIMA, Neberu, captainm, Imperial Japaness Army =

Refersnce:

Bnclosure:

1.

Execution of Death Sentence adjudged and confirmed im the
trial of war crimes and related offenses im the case of.

(a) Record of Military Commission case of MAKAJIMA, Noberu,
captain, IJA, comvened 5 April 1946,

(b) Secliav's letter f£ile JAG:ItMDS:f1d A17-10/00 (3/28/47)
146719 = 148331 = 150837 = 150838 datéd 15 April 1947,

(c) ComMariamas Letter of Imstructiems, Serial 12187,
dated & Nay 1947, re: Execution of Death Semntences
of Convicted War Crimimals.

(4) Unexecuted Certificate of Execution,

In accordance with the provisions of Sectiem D-14, Vaval'

Oourts and Beards 1937, the Acting Secretary of the Navy, on 9 Jamuary 1947,
confirmed the semtence of death adjudged in the case of Neberu Nakajima,
captain, Imperiel Japanese Army, tried for Murder (ome specification =
killimg onme prisomer of war in violation of the law of war) by a military
commission, convened 5 April 19.6, by the Commander Marianas Areat

CHANGE

"The commissiom therefore semtences him, Nakajima, Neberu,
Captain, Imperial Japanese Army, to be hanged by the meck
until dead, two=thirds of the members comcurring."

The Commander lorlamas Area, the comvening eutherity, om
10 July 1946, subject to remarks, approved the preceedings,
findings and sentence in this case,

The Commandsr im Chief, United States Pacific Fleet, the

reviewing autherity, em 18 July 1946, approved the proceedings,

findings and sentence in this case, and the actiem of the
penvening authority thereon.

CLASSIFICATION o
TO - RESTRICTED . .~
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
Serlal: COMMANDER MARIANAS

SECRET |

Subject: NAEATIMA, Neberu, captaim, Imperial Japanese Army = |
Exscution of Death Sentemce adjudged and confirmed im the H
trial of war orimes and related effemses im the case of«

------------------------------- - e = = =

The Secretary of the Navy em 15 April 1947 directed
the Cemmander Mariamas Area te effect the sxsoution of the
sentence as confirmed, He further directed the sentence be
carried inte effeot at a date to be desigmated by the
Commander Marismas Area met earlier tham 1 Jume 1947 at
Guam, Marianas Islands.

@)

g 2 Pursuant te the abeve yeu will put inte executiem om 19

OL

1947 at the Jeimt Communicatioms Activity Area, Cuam, Mariamas Islands,
entence of death by hanging imposed om lNoberu lakajima, captain,
wdtial Japanese Army, at am hour te be determimed by the efficer desigmated
'hy(-%’n to carry eut the sct of exscutienm,
] -
1 3, The prisomer will be motified of the time of execution we
ess than twemty four (24) heurs prier therete, at which time this erder
be read te him, Apprepriaste recerd ef such notification ghould be
s om ths face of the erder read te the priasomer at the time of netifying
e prisomer of the time of his executiem, and thereafter special precautioms
shall be takem to safeguard him agaimst self destructiem,

%Y, 10

C

¢

Sy -
I7

QalonL
E’QT%

NOI%

be The executiom will he carried out amd repert submitted im
accerdance with the provisioms of referemce (e)e

Se Upon exscutiom ef the subject mamed Viar Crimimal and prier

te the submissiom of the detailed repert required, emclesure (A) will be
completed by the Officer im Charge ef the executiem detail and returasd

imjn:t&ir by you tegether wi ‘}hir. erder to the Commander Mariamas Areas
ot b 2 st o
J astzad #% Cof.

o . 57: ﬁ/d
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SECRET
( te)

CERTIFICATE OF EXECUTION
I hereby certify that the death semtemce by hanmging impesed em

_w —-Jebern Quhil_)i.
Sir Name) Given Name) (Rank or Rating

Imperial Japaness Army, a Japanese latienal, was put imte executiem at

Joint Commumicatiens Activity Area, Guam, lariamas Islands, om / Z 'L“ff{'i"?

| R

15847 at //©  heurs, w
Sirutur‘%‘ﬁ;

GEEE»E_E Ri IEHTUH. Ltl GIJ.'. [T.S.M.E.
Island Cemmand Provest larshall, Guam
and Officer im Charge Executiem Detail,

BEST COPY AVAILABLE
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SECRET

EIEST EIDORSENENT f‘é,g-; 277
ate

Fremt
Te 1t

Subject:

Enclesure:

1,

2e
ef Exmcutioen,

The Dirscter of Security, Cuam,
The Cemmamder Mariamss Area,

NAKAJIMA, Neberu, captaim, Imperial Japamese Army -
Executien ef Death Semtemce adjudged and cemfirmed im the
trial ef war crimes and related effemses im the case of,

(L) Certificate ef Executiem im case ef subject mamed War
Crimimal .

Returmed., The beseic oerder was cemplied with thias date,

Attemtion ig imvited te the emclesed exscuted Certificate

Sigmaturs) :

By HILL, Celemel, U.S,M,C,
Directer ef Security, Cuam,

BEST COPY AVAILABLE
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Marine Barracks, Guam, Marianas Islands

SERIAL: F.[lﬂ”r' 2 m,, 19‘?.
Froms The Dirdetor of Security, Guam,
To 1@ The Commander Marianas Area.

Subject: NAKAJIMA, Noboru, captain, Imperial Japanese Army,
Execution of Dcaih S8entence imposed on,

Reference: (a) Commander Marianas Letter of Instruction, Serial
12187 dated 8 May, 1947, subject, Execution of Death
S8entences of convltt-d ar Criminals,
(b) Comrander Marianas order Serial 0049, dated 17 June,
1947, directing execution of subject named person,

Enclosure: (A) Letter from Island Command Provost Marshal dated
23 June, 1947, with enclosures,
(B) Copy of reference El;
(@) Copy of reference (b

: [ Pursuant to references (a) and (b) the death sentence
imposed on NAKAJIMA, Noboru, captain, Imperial Japanese Army, was
put into execution at Joint Comrunications Activities Area, Guam,
Marianas Islands on 1S June, 1947, at 2116 hours.

2. All necessary records directdd by Enclosure (A) of
reference (a) are transmitted herewith as enclosure (A).

JOHN B,|HILL

e Em O Em E O O O O e O O O e e e e e e e e e e
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+ICE OF THE ISLAND CO™1AND PROVOST HALSHAL,

‘arine arracks, Cuam, Uarianas Islands,
23 June, 1947,
From: The Igland Command Provost!Marshal,
To 1 The Commander farianas Area,
Via : The Director of Security, Guanm,
Subject: ".:]{.f."-l"..;, Noboru, captaln, Ismperial Japaness irmy, execution
3L deatl sentence, report on,

Relersnces: I: 1) Commander !‘arlanas Area reatricted serial 1.'-?:|L-'r"“II iatad
g Ma 10.7

Ay, 1947,

(1_.} :_1!":-.1‘"' rl"}:' r'u_r' _.::I'-r'l"]r.if;', ;:;_l;_lj] bl b .'.'il.-:'--' 1 1|'.'_l..-- .]'.'I. ad
"'j J ne, 1947, ras -'.f.ﬂ*""'_‘f ) of death sentence, cas
} b amed war oriminal
{ T 2 Parise T and ~ andaw el fTal: I Nemmnnd Y
ve) Us 5. Pacli i & - inder arianas (Islan onmander),
mam, “arianes Ielands wecution Flo =/7_  with

1F . 19,7

'y
M
F

Enclosures:

1 B
o

b O
e |.:-
=
.

4
-4

» by i
3

fal AR P nura] s :..I...:I
o - i - L]

l\_ N

gate (Capt. J,. B. nnn , '.';"'j,
H
k!

i Pt
)
-
l
7
I
1
.
4 @
= |
ty | i
-
=
o4
&

t. H. R, Demarest, USK),
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apt. D, 2. Hawkins, USH).
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Report of Ceneral | : £ execution,

T T T T T TR T T T T
3
I
£
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o e
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1, In compliance with ’ contained in reference (b),
and 1n gecordancs uith the procedurs outlined in relerence E":: y the deatl
Em, 2 Az el i LR S = e
gon Ve npoee T | gt ] i i Larl, 1} Y ol ] v a’
ante ; Amposec At Lied. oru, captain, I ial Jansnes AT ) WAS
it into exeoutl i e Joini inications activities irea, Guam, "arianas

Islands, on 19 June 197, at 211&,
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I luraw nirt.ﬂy that the demth sentence h,r Kanging ilp-nd. on .. o '-
I;lplt'ill Japanese
mn-n} %m] TM or nt.ing

(Army - “mmﬁiﬂhmmnﬁ m lh-.
Islands, on b , 1947 at //5 hours,
ilhh;

GEGRGY R.
Lisutenant Dﬂlﬂﬂl, U. 8B, miﬁ. m’
Islend Command Provost Marshal,
Officer in Charge, Execution Detail.
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Ouan, karisnas Islands
MEDICAL OBSERVER'S CERTIFICATR
1 certify that at J’j% hours, on 19 June 1947, I examined the
& body of WAKAJINA, Neboru, Captein, Tmverial Japanese Aruy who was henged ab
 the Joint Opmumunications Activity, at A J!"E. b
Islands, I found him dead.

19 June, 19%7.

~'w-.h-m

G,K, YOUNGEIN
e (tyved)

et cﬁ;ﬂ
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1 I x
I certdfy that at S; go hours, on 19 June 1947, I examined the

body of NAKAJILA, Noboru, onptain; Imperial J:.lplhl“ Arny who was hanged a%

~ %he Joint Oomsunications Activity, at ﬁ b » hours, Guam Marianas
lelands. I found him dead. ‘ |
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AT : 19 June, 1947.

L]

I certify that at _Z ,/_.‘ “hours on 19 Juns lBl-iT. at the
Joint Ogmmunications Area, Guam, Marianas Ielands, I witnebsed the
execut ion by hanging of m.mu Noboru, mptl.‘l.n. Imper ial J‘m

Army, who was thereafter alnhru dead.

Signature of witness
L, B, CRESWELL
8 (typed

USHC
Rank, Br of 8 Se

¥o. Ilnnd}

BEST COPY AVAILABLE
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OFFICIAL WITHESS CERTIFICATE

I certify that at 217k hours on 19 Juns 1947, at the

Joint Opmmunications Area, Guam, Marianas Islande, I witneased the
execut ion by hanglng of NAKAJIMA, Noboru, Captain, Imperial Japanese
Army, whoe was thereafter ﬂiﬁla.rld. dead.




- AR 19 June. AIPEe
I certify that at 22}174 hours on 19 June 1947, at the
Joint Opmmunications Area, Guam, Marianas il'.l.niu-. 1 ﬂw the

~ exscution by hanging of NAKAJIMA, Noboru, Captain, Imperial Jspanese
Arny, who was thereafter declared dead.

?-lg: : ‘Heme ﬂmg :
g : Raxk, lumh ug Service, Serial

No.(typed)




S |19 Jue, 1947,

I certify that at Z :i / hours on 19 Juns 1947, li the

Joint Opmmunications Area, Quam, Marianas Islande, I witné%sed the
execut on by hanging of NAXAJIMA, Nobora, Captain, Isperial Japanese
Army, whe was thereafter declared dead.

.

(] : - .
' X A< 'J‘H las
lignature of Witness

_%ﬂ

Ca USH
Rank, Branch of ce, Se
No.(typed) .

j*;w i i 4 P : -

ALE

i 'aﬁ“'
L ol
%

Lo
2
&

2 - ' E .
"i - -
- ] o

»
-
1
-
o=
i e
e
an
:
-
.
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CERIIFICATLE

1. I %he undersigned do certify that the remains which 1 have personally
#llll are those of}

—mﬁ——m%ﬂr—% —“‘ﬁ“‘"‘"‘ |

2. cation was based on sed uquintm- covering a period
of - ™ iﬂ'&# monthe. o

3. Remarks lone.

Nasmo swaW]

8 ' | Yeme Printed MILLI SRADIRD

% : | Rank Tirst Lieut. USKC

. sertal 032015 %

l" This indentification was made in Organisationm _1st AAA Bn.

By Dresence;

} : Name Signed .

: G. R. NEWION ! Neme Printed - ¥

Jisut ﬁ]m 1 = OSMC Rank

- . . O . O T a R e




F.P.C. . I-
4
Bni??;g_‘?"l o A=y ?R:-

.r:::nom

AW I.I.Illhlw 8. B Middle Finger l.'-

w 5 I*th-‘_

pef16

.._Mm

e

Bi.‘utuu of Person Fingerprintad

Classified by 1'?7 %—7




@ : c NAVAL GOVERNMENT OF GUAIQ 1

DEPARTMENT OF CIVIL POLICE
GUAM, MARIANAS ISLANDS

Charge w = i Date 2 Yan 191'4-‘
Disposition of Case Copfitempul-to-hang Due 2 0.0 TOU6
Arrested by i Date v/’ oo —siis
CityorTown GhdelNF = = = ___Municipality
Marks and Scan
Birth Date 5 Aprdl 1901 Local Residence - Japan VST PSRN, . I Gy e

| i Oiher 'R_rlidrm."r Y L

I Age Mationality |
L6 Japanese

| |

. Birth Place

Height Ja

) &1 1 5'3*“ v 1
= e . Education |

eight ! 3 I
= il ol
. '  Decupation *

Build : - - | _Capt, LJA
Stecky Married ‘
i'_‘nmplrtiun WES S
Yellew . S |
Hair Social Sec. No.
Black
Evyes I. D. Cert, Mo.
Brewn
Eggﬂhl gl e o

Accomplices

Previous Record

Jp.'.

—i'}’:




O

i 5 3 B

n:r./.fz% TS Takeoe AETer Execlos |

8. R. Middle Finger

4. R. Ring Finger

& R. Little Finger

g

Y. L. Index Finger

4 L. Hminﬁar

9. L. Ring Finger 10, L.

4

2

9]

Date takep” 19 June 1947

S~ Rk

Signature of Parson ‘Fingerprinted
Deceased ™

Classified by

| ‘ Four Fingers Left Hand

Left Thumb P.ight Thumby

Four Fingers Right Hand

| .'I

|

‘i!.
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o)
¥

DEPARTMENT OF CIVIL POLICE
GUAM, MARIANAS ISLANDS

@ C NAVAL GOVERNMENT OF Gan |

ar— —y

Charge NarCrdminah s Date

;puirim of Case Condemned to bLe-hanged, Date

Amested by U B Mapine Conge : - _Dete e
City or Town Ohdehd—Fimm __ Mounicipality

Marks and Scars

Birth Date 5 April 1901 Local Residence B —_— o
_____Other Residence _ Japan SN S b=
Ais Mationality
Japanese
46 -
) Birth Plac
Height ﬂJﬂ,par.n
63-1/4" I Fducation
Weight 12 Years
150 Hrmpn:'nn
Build B NAKAJ THA, Noboru Captain IJA °
St-or:k;r Captain, TJA Married ‘
Complexion AT E 5.-“;.1: S — :
Yﬁlllm!
< Social Sec. No. |
= _Black |
Eves I. D. Cent. No.
SN . s
Hemarks CERTIFICATE

I _{;.;r'tify that the prints on the reverse side of this card were taken after

Accompliees _the above named war criminal had been pronounced dead, from hanging, onm

I OV T —— §

Ernest D, Hulett, Commissioned Warrant Officer, USLC, Execution Recorder.,




MARINE BARRACKS
GUAM, MARIAWAS ISLANDS .
/
19 June, 1947.
RECRIPT FOR BODY

Received of Lieutenant Colonel ﬁnua R. FEWION, U, S.
Marine Corps, Island Command Provost Marshal, Guam, Marianas

Islands at Jao - on 19 Jume 1947, the remains of
houre
NAKAJ THA , . Hoboru Captain
Last Name First Name Bank or Rating
Imperial Japanese Army , for internment according te the laws

Branch of Service
of Guam, Marianas Islands, inkot

will be placed on grave.

DKo g )




OFFIC:E UF Thid FRUYUSY MARSHAL
I5LAND COMMANY, WUAM, M,I.

20 June 1947.
(Date)

Name NAKAJ DI, Noboru Citizenshin JAPANSSRE
ﬂnlur_JEﬁ-(_aV_W,_ Raco ORI RTAL
Saldier = Civilian LA Sorial lumbar

Status_ Tar Oripingl
Hoight 63=1/4" Wolght 1508 Condition 82 .
Mupcles Good 5

Length of drop_ T9"
Was collapse board used?_ MO What kird__

Place of axecution JOINT COMMUNICATION ARA, GJAM, M.I,
Jatd9 June 1947

Tima trap sorung 2116 hrs Time pruncuncaed d:z 2130 __hra

xacution directed by _Qeorge R, NRNTON, Lieutonant Colonel, U .

llaring Corga,
rublic or privato oxoocutlon FRIVaTH

Rumber of witnusses FUUR (L)




‘ e

.
) —

t 2
\ ( 5

Humber of officiale participating  ELEVEN (11)

Duties__Igland Command Provost Marshal (In Charge) - Directox of

and delive o Assistent %o Officer da
Charza - War Criminal Stockade - To carry nout normal dubtlias -1
Officor in Charge - War Criminal Stockads during hie ebsence,
Qfficor in Charge = Place of Exocution - To safesuard place of
axscutio 1n 4vido bafora, during and aftor
oxocutions, Asslgt Official Hangman ag roguirad, Island Public A
Works Officor = Provido and construct all matorial roquirod and 4

T 8 roguire od.

Var Crimos Logal Officor - Provide logal, clorical and launguago

e i G ALV, ied ke : I3 ML A | =200 L

markors for gravos, Maintaln sccuraty record



15.

«used in place of tha hwunpien's 'mot on the rope.

- o g o = = o

Type of seaffold: Lever Agticn.

‘Bise of xoper I/ mﬂmwa.a.m e

Gondition of ropes Bxcallent Kind of Anot: Piata % ’31
Tere pin:-.tm'al nade: ¥__l_|,|-,., . :
Nase of executioner: i‘:l-.r!_g ul,_nqgah_mt. ﬂm_;,.q Mﬁ& __._m

assistonte: Gastain Jein M, Griciin, USD. T
i, Dinaing, USIC, Stafl

Piera ;%EEW

Roscriess of technical detadls 'rith n‘-‘:sarrutiuun ard recoanendations:

The construction of the Gallews as changed {roa that centained
in Var Demartnent Pamphlet 27=4 in tihe ‘gllewing rospects:

1. Trap door was onlarged 9y 2 inches per side. :

2, a0 iron strap vwas fastened on trap door s .ch that whea the
trap vas sprang, the door ~cs lecked apainst the studding eof the
gallows and eould not swing hack asadnst the hanged body,

3. & pulley vas nounted directly chove trap door ever which the
rone mas passed ingtesd of the convantlonal eye bolt,

loe & cloat —as sceurcod aguinst the center unright ef the
Gallos ot o hoight of 40 inches above tho platform to securs the
frov end of thu hangians rope.

5. & oylirdrical woodcn blogk 2* in dlameter and 5" leng was

6. The use of the clout, the pulloy and tho ﬁrlindricalrmndnn
block allowed quick lovaring and resgwal of rope {ros hanged aany und
also allowod the suco vepo to be msod over agadn.

It is rocoraondod that tho o owe chanses ba nole in tha chove
naned pemphlot.and incorporatod by tho lavy for uso in all futare
hangings in the Unitod 3tatos Hovy.

Hiﬂmm%i, u.

Qf2igor in Charge of Exocations.

--------------- l'---!"—-#
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Guam, i'arianas Islands,
=0 June. 1947
Fal i e, L7400s

Exsocution of oa
of proceedings.

tain NAMATIMA, Mobharu, Imperial Japanese Army, report

\ At 1300, 18 June 1947, NaKaJIila, Nohotru, captain Imperdial Japranese army,
a convicted and taken from hie cell in confinement
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—— 19 _gune, oby
Date) &
Trom: The DMrector of Security, Ovam.
To The lsland Command Provost ifarghal. Juam, M.I.
' Bubject: Rxooution of Death Sentence lmposed on RSESNENAJNNNNN, -

_ Capt. John H. GHISFIN, USMC (09053), Marine Barracks, Guam, 0inC Place

.__”“MMW?W‘{L‘J ’H.. nlum- v‘ _.:'-'

( | mmoroR o;nggum quax, X )

-

: i
Roforence: {mm mmn: Wo. 27-L dated.l2 June

9Ul, Subject, Procedure for Military ‘lh:emtlnu.

(b) Uﬂﬂlﬂ'im Ltr. Serial 12117 ; dated
(c) ComMarianas Ltr. Serial , dated

Tnclosure: (A) "mexecuted Certificate of Execution.
Pursuant to reference (¢) you will put into execution on
3 1947 at The Joint Communication activities area, Ouam, Marianas
Islands, the sentence of death by hanging imposed on
—_ﬁu which sentence was aonfiru! !:r !!a !ﬁi Seo~ |
retary of ¢ ! & » 1947, :
2 By copy of this order, the following officoers are directed to

attond the execution in the cavacity indicated:

Lt.0ol. George R. NEWTONW, USLC (05786), Marinc ‘arracks, Guam, 0inC, Execut-
ion Detail, :

Capt. William H, BAFFERTY, TSN (ChC) (58u82), Commani-r Marimnas, Area
Bhnplu.im

Cavt. Alvias J. CERNY, USH (KC) (76043), U.5. ¥aval MHedical Center, Ouanm,
Mrdical Obsrrwvar.

Capt. Carl X. YOUNKIN, USW (MC) (22000), U.S. Naval Mrdical Center, Guas,
M dical Obeerver. : ;

Comdr. James H. BUNN, USW (MC) (107656), U.5. Haval Medical Center, Ouam,
Medical Observer,

Capt. David D, ﬂ:tm USH (63150), Fleot Training Command, Official iy

ness. .

Caot. Josoph B, DUNN, USN (57533), NAS Agana 0-ficial Witness.

Capt. Harold R, DEMAREST, TSN 58556), Joint ‘o—rmnication Activities,
Official Witness,

Col. Lenard B, OR"SSWELL, USMC (39L40), Commander larianas, Official
Witnesgs,

Lt( . 8. ) Fredrick ¥. THRMATNE, TSHR, Commander Marisnss, Interureter.

Col. Johm B. HILL, USHC (nkL57), Marine Barracks, Ouam, Director of

Securlity.

Comdr. Raloh F. ERN"ST, USN (CRC) (70142), Ieland Publie Works, OinC
Construction.

Liout. Comdr. R.N. ORWZ, USK (C=C) (019091), Teland Public Works, 0inC
Burial Datail,

of Execution. .

Lieut. Joseph H, KERRBLL, USN (0918275), Commander Marian s, Publie
Information Officer.

lat Lieut. William (n) shADFURD, UswC (032315), lst A4l bn, QinC War
ﬂl‘lllmﬂ.l-

lst Lieat. Yharles C. HRO.D, Usi (02032111), orps Provoet Marebal's
Office, Bth Army, Official Hangamn,

CWO Ernest D. HULETT, USMC (019272), Marine Barracks, Ouam, Besorder.

suah addt tional wﬁ'ﬂﬁl‘% E&W" Ay 3& uﬁ*m
LY r mitheriged by this command, w ; AT
elesure (A) will be nﬂmhnd by you -td o turnafl . :
mt together with Medical Observrrs and ¥itnossoy cortificates utﬁ u

¥ the Rrcorder, '

o - Ao v T
(] l- fafl K - <
Ii 'f- ’ |. f" "‘I"‘: 'If 3 { a..v :“;' Ll o ’
o - il " ar
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mizfam~1q
13=TTt-rhy UNITED STATES PACIFIC FLEET '.
COMMANDER MARIANAS MAY 8 1947 !
Serial: 12187 DJarr— Y
RESTRICTED
From; The Commander Marianas Area and Govornor Of Guam,
To 1 The Director of Socurity, Guam.
Subject: Exccution of Death Sentoncos of Cenvicted War
Criminals, - instructions eccncerning.
Reference: (a) War Department Restricted Fammhlet Na. 27-4 datod

iE June 1544, subject, Prrecdurc for Military
ccuticons.

(b) aﬂm diepatch 281515 (Jan 1947) to Grvernor Of

Enclosurgs: TA) Form- Report of Execution,
(B) Form- Receipt for Body.
(C) Form- Medical Observer's Certificats.
(D) Porm~ Official Witness's Certificates,
(R) Saxple~-Order to be issued te persen designated to carry out
lomediate act of execution and other members of sxecution

detail. (Actual order uust be approplately worded to cover
circumstances).

1l Subsequent to 1 June 1947, on dates to be designated by the
Commander Marianas Area, the convicted War Criminals in your eustody whe have
been sentenced to death by military commission anf whose death sentences have
been duly confirmed by the Secretary of the Yavy will be executed. The execu—
tions will be carried out in the vicinity of the Tumon Bay Annex, War Criminal
Stockads, Guam, !'arianas Area, or at sach other place on Guam as may be select—
od by the Director of Security with the amnroval of the Commander Marianas.

24 You aro hersby delegated tho dutics connected with carrying out
of the execution of the above rafsrred to War Criminals. You are authorized
and directed to make plans for sugh axscutions., You will provide all essentials
for such axecutions from personnel a ! material under your compand and made
available to you from othor commands nersaftor indicatod. Separate orders for
execution will subsequently be issued to you by the Commander Marianas Area in
each specific case. You will umon receint of such subsssuent ordore Coeslgnate

by written orders the nerson to eArry oat the immediate act of execution and the
othor members of the exacutlon Aetail.

3. In carrying out oxecutions you will comnly in so far as practic—

abls, with the provisions of reference (a) excopt where such nrevisions are
incensistent with this dlrective.

4. Executicns will be mrivato an® will be attented only by the
following:

Officer in Charge of exccuticn Aotall to carry cat icmediate ast
of executicn.

One (1) Professicnal Hangman, to be furnished by Comuander
Marianas (In case of hanging).

™o (2) Chaplains, prefcrably of the nprisomar's choice if avail~
able. The Chaplains may %e membors of the U,8. Armed Forces
(Yavy or Army) or eivilian.

One (1) Renresentative of the Jananess Govermment if approved by
higher authority.

Two (2) Medical Observers.
Four (4) Official Wit omses.

One (1) Interpreter to be furnished by Commandar Marianas.

ENGL.R




One (1) Recorder. o

Commander Marianas Public Information Officer, and such prees |
representatives and nhotogranhers as he may, with the specific 3
anthority of Commander Marianas, designate. !

Sach additioral perscnnel as necessary to proverly carry out the
executi.n,

If nersonnel irdicateod above are mot availasle to the Director of Security, prier

to the date se% for an exocution, report to this effect will be made to the
Commander Mar‘anas Area.

B. Unon enmnletion of am e1 =sution, the remaine will be deliversd to
the Civil Adainietrator and Chief of S. ff to Governor of Ouam or his duly auth-
orized representative for intorment loeally in accordance with the laws of Goan at
a place designated by the Civil Adminietrator, Guam., A roceipt in tha form of en~
closure (B) will be obtained frum the serson to whom the remains ars delivered.
This receipt will show cn its face the place where the remains are to be interrad.

6, A comvlete detalled repurt together with Hedical Observers and
witnesses certificatos will be subnitted covering each execution. For guidance
and aid in facilitating rour revort, encl: urcs (A), (B), (C) and (D) are furnished
Thess enclosures may Dot cover all matters ~ertaining to the cxecutions and are
not to be interpreted to excluode itéms that should bae romorted.

T By comy of thie directive, the first five inforoation address®os
are directed to revort to the Dircctor of Security, Guam for the purnpose of
providlng him pereonnel, matdriml, services and facilitles considered nacessary
by the' Director of Security for carry ing out corderod exscutlons.

C. A. POWNALL

CC To:
Civil Administrator and Chief of Staff to Governor of Guan.
Hedical Officer in Command, U.S5. Faval Hospital, Guanm,
ConMarianas Area Chanlain.
CorMerianas Ialand Publie Warks Officer, Guanm.
Commanding Officer, U.S, Marine Barracks, Guamn,
Rear Admiral E.L., Marshall, U.S.¥. (CEC).
Medical Officer in CommeAd, Faval Medical Center, Guam,.
CinCPac and U,S, PacFlt.

ANYEX WA

i L 4 DN
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REPORT FORM
EESTRICTED
{Date)
From: Ths Dirsctor ofSecurity, Guam.
fo 1@ The Commander Marianas Area.
Subjeots . . Execation of Death Sentence f
impoeed on. ;
Rafaroncey (a) Commander Marianas Letter of Instruction, Serial v
dated . 1947, sudbjeet, Execution of Death
Sentences of Gonﬂct.aﬁ War Criminals, mltrmtiml oconocerning.
(b) Commmnder Marianas order Serial , dated s
1947, directing execution of subject nemed person.
Eneclosuros! (A) Receipt for body of Acceased, b
(2) Coty of reforence (a).
(Cg Copy of reference (b).
(D) Copy of crder Aesignating officer to carry oant immediato act
of oxecuticn and cther members of execution Adetall,
(B) List of all official nanbers of execution detail.
(F) Certificate of Medical Obgerver.
(G) Certificate nf Medieal Observer.
EHJ Certificate of Offiecial Witness.
I) Cortificate of Official Witness.
(J) Certificate nf Official Witness.
(E) Certificate of Official Witness,
(L) (Any other aprronriate enclosures).
1. Pursuant to references (a) and (b), the death sentence imnosed
on was not intc execution at
s Guan, Marianas Islends on _________, 1847 at hours. '
2

The fcllowing romert of nroceadings is. submitted regarding the

ailnutiﬂn by hanging of tho abevo named war criminal.

3.

(Give Astails— seo attached sammle wording

covering an actual case of hanging in an~
other theater).

Enclosure (A) was obtained upnin delivery of .the body to proper

authority for Aisposal. Enclosures (£) to (J) are mrtuiutu of Hediocal
Observers and Official Witnesses.

LI

~ (Director of Security, Guan)




—pr

SAMPLT WORDING OF REPORT COVERING. AW AQTMAL CASE OF HAFGIVG IN AVOTHER THEATER,

A procession, consisting of the following personnsl, arrived at ths call
bleck of the condemned man at 1U21 hours, 12 January 196,

(Fames of officlating personnel - suich as Officer in
Charge, Chaplain, Military Guards, ete.)

A% 1422 houre (Yame of War Criminal) was lead through the cell block

by two prison gurrde, followed by (N of lain the Prison's
Chaplain, (Neme of War Criminal) end the E%;]u! [n were shown their positionm

in the proceseion. As the proceseion proceaded to the scaffold the Chaplain

of fered prayers of the (FWame of Charch) for the condemned man, Tpon
arrival at the scaffold Viame of War Oriminal hande were bound
behind hies back and at 1 hours he ascended the stepe to the gallows,

Vame of Officer im Charge of Execution Tetaill read the execution order
roter , read the official

translation in . order was being read two
Filitary FPolice Guardes hald th arme of the condemmed man and his feet were

bound bv tho Aselstant Fangman, ;Fm of Wer Criminal) geamad = vary
cool and collected and listened intently 1+ tha nrder was being read in

(hie language) « After the order had been read the following etatements
wore made, =ach being transelated by the interpreter from Bnelish to
( prisoner'e language) or (prisoner's languege) to English as
noce ssary:
(Wame of Officer in Charge : (Name of ‘ar ﬂﬂninﬂ.e » 4 you have =
of Gxecution Detail) 2 any statement to make before the order
directing you execution is carried outl
(Name of War Criminal) H I wes not a olvilian at that time, I
wvas at that time a member of the home
guard and was under orders. We were ’

not under the orders of Police+**, ITf
I had not carried out my orders I might
have been imprisoned, **+ or been shot.
I had no personal advantages, ***. 1
therefore reouest a pardon,

(Neme of Officer in Cherge of ! (Fame of War Criminal , do vou have a
“xecution Detail) t last statement to make to yon minieter
befora your death?

_(Wame of Wer Criminal) ¥o.

The scaffold was then ordered cleered of all except the gdondemmed man, the
Hangman, Asslstant Fangman, and two Militarv Police Guerde. A black sllk

hrod was placed over the head of  (Wame of “r Criminal) and the rope .
socured aroomd hie neck, ™pon A signal from Erm- of Officer in Ghﬂrﬂg]

nf Txecution Netail the trao was sprong At 1U32 houre by (Fama of Fangman

the hengman, The rope was wet and the foree nf the condamned man plunging thr-
ongh the trap stretched it enough that his feet hit tha ground, It was NnecessAry
for the Assistant Fangman, _(Fame of Assistant Fangman), to pull up and hold

the rope from the top of the gallows until it was certain that the condemned man

was unconscious. At 147 houre (Fame of Officer im Cherge of Txecution Detail)
eignaled he Medieal Obeervers to come forward and make tholr examination,

Eltm of VWar uriﬂnﬂ! __ wae determinsd to be dead at 1450 hours
y the three Medical Oreervers. _(Name of Cheplein) then administered the last
rites of the prigoner's church., The rope was slipped from around the condemned

mans neck' and the body received by Prieon Officiale at 1453 hours, for disposal
according to (Name of Flace) Law,

= ; (Veame and o gnature of
Reporting Officer).

"'*_:- (13 Bxhibite wery” tathed) {
e 1 0 QO

U




RESTRICTED
EI] oD
. ate

Recaived of UBMC, Director of Euﬂuritf. !
Guain, Merianss Islends, the body of the dunuuﬁ
;hg u;a executed by hanging st , Guem, Mar lenas R,
elande at hours on , 1047, for 1nturmant aocnrd— ;S
ing to the Yews of Guam ot {
"
.'\-IF:
Bignatur= £

(Officiel receiving body)

TRANE TYFED) (FANX AND OFFICE)




MEDICAL OBBERVER'S CERTIFICATE

(Date)
i c;rtiry thet at houre on , 1947, I ox- 2
amined the body of ‘Wwho was hanged at ]
(Name of ''ar Griminal) LS
hours on that day st _ , Guem, Marienas :

Ielande, I found him desd.

EionAture

(Madicel Oveerver)

(NAME TYrZD)
UBN

(Renk) (Berial)
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RESTRICTED
QFFICIAL WITHUES' 'S CERTIFICATE
(Dete)

I certify that et hours on ., 1947, at ﬁ

, Gusm, Marianee Islends, T witnessed the execution by o

hengin: of ; who was thercafter de- 3

cloared deed.

Bignature

(Official Yitness)

(NahE TYPED)
UBN

“(Rank) (Berial)
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. ©o: Esch officer -ara 2,

2

BAMPLE ORDER FORM TO BE ISSBUED TO 2ERBON DEBIGNATED TO
CARRY OUT IMMEDIATE ACT OF EXECUTION AND OTHER MEMBERS

OF EXECUTION DETAIL, (ACTUAL ORDER MUST BE APPRCPRIATELY
WORDED TO COVER CIRCUMSTANCES).

RESTRICTED {Date)
;rum: The Director of Becurity, Guam. -f
o 3 3 - i
(Name of nerson cherged with immedlate act of i |
execution). A
1
Sublect: Execution of Jeath bentence imnosed on . =
Reference: (a) War De-artment Restricted 2emnhlet No, 27-4 dated
12 June 1944, Subject, Procedure for Militery
Executions.
(b) Comiariense Ltr, Serisl , dated .
(¢) ComMarienas Ltr. Berial , dated .
Enclosure: (£) Unexecuted Certificate of Execution,
1. Pursuant to reference (o) you will -ut into execution
on » 1847 pt

_+ OGuam, Merisnse Ielends, the eent-
ence of deeath by hanging immosed on h :

Which eentence wee confirmed by the "Acting) Secretery of the Vavy
1947
(Dete)

. Ey cony of thie order, the following officers are dir-
ected to ettend the erecution in the os-mcity indiested:

Name ferial Number 8tetion Officer in Charge
M " " of "xecution Tetail
- . . Chanlain
. . . Chanlein
' " . edical Observer
“ . . Vedicel Cbeerver
. " " officirl ' itness
" " " Official Vitness
" " " Ofricle) “itnese
¢ » " Of ficial Witness
» ’ ’ Inter-reter
" ' " Military Zsecorts
. " " and Guards
. . e Othere as required
. " R Rcoorder

3. The execution will be rrivate and will bBe attended
only by such edditional nereonnel eé necessary to nronerly carry out
the execution or ms further suthorized by this commend. poa execu-
%o’ of this sentence, enclosure (A) uili be comnlesed by you end
returned to thie command., & detaliled renort together with Medical

Obgservers &snd Litneeees certific-tes will be submitted by the Record-
"ri <

4. The rovieions »* references (e) end (b), excent ea
modified by higher puthority, will be com lied with.

-

i ; ' - A

ST N s Y o A Rl o
Bl i o B0 R




- T nerely certify that the desti Senténce by hanfing iwpesea
1 Wipgts T2 oy % »imperial
: (Burname) (Given Name) (Rank or Rating)

Jananeee (Army or Navy), a Javanese National, waes put into execution

at, » Guam, Marianas Ielands, on
. (Place)
1947 &t houres

IDatej d

(Bignature and Rank)

(Officer in Ché;EE Execution Detail)




IRAT REDRIRRIL SECRET E%
' _‘hﬂa -l=ln-u. v
Enelemure mm-n-u-u--rm_l-,

L. Retwrned. The basie erder was cemplied with thds date.
2, Avtentdon i invited to the enclesed emsouted Cortificate
of Exsoution,
%, —

Ly ey

. BEST COPY AVAILABLE
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RET

Q

J.J.

p

|

s captain, Imperial Japamese Mny -
Exeoution eof Death Sewbamoe

tod efrenses

of wmar crimes and rela

¥
:
3
A

April 1947.
187,

o

dated B Nay 1947, re: Exsewtisn of Denth Semtenses

of Comvicted War Crimimals.

Unemouted Certificate of Exmowtion,

AR
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BEST COPY AVAILABLE




L v
M
' SECRET

BRIIIICAT. O RCIT La
S—
I beroby certify that the death pemtemcs by heang'mg impesed em

Inperial Japamese Army, & Japenese “sticmal, was put imte mwewtion ot
mm-w-.nu-n-.-m__.

14T at hours,

T (sigmee) .-

Tolant et Toovess et o

and Officer i» Cherge Nweeutism Dotail,

BEST COPY AVAILABLE




ENCLOSURE (D) to Cosilarianas Ltr. Serial /S 3.¥7 dstea 2—/C~Y /7
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ENCLOSURE (C) of ComMarianas Serial ;5' = B 7
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Photograph of NAKAJIMA, Noboru, late Captidn, Lnperisl Japansse Aray taken
in immediately after his exseution,

— i e pr—




l BEST COPY AVAILABLE
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Subjects mmwma..mn-ﬂ-

L. Derearded, cestexts seted,
e, S TS L G

. B. SALLADA
Deputy Cimopaeflt
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JA O ToMD8 s 14
(NEe) 1409 - Masm
4 p ! - 15 April 1947
S by 114 § pri
Promt The Sesretary of the MNawy,
To! Oemnander Marianas Area,
Vias Oosmander in Chief, United States Pasifis Fleed.

Subjeet: Aotiens upon vecords of Military Cesmission trials,

1. In sssordanse with the provisien of Sestien Dul4, Nawml
3-:;;:& nﬂu—l':!‘:;::u “r l’hll-lh '::n:-l.
Ban 0 "
by ¥ilitary Commdseiens: -

(a) In the ease of Viee Admiral Xose Abe, I.J.N.,
tried in joinder with Oaptain Teshie Obara, I.J.N,,
an! Lisutenant Oommander Hisakichi 1.J.4,, by
nilitary commission, convemsd B April » W e
Commander Marianas Area -

L

ission therefore sentences him, Ade,

i
i
ﬁ
i
d

The Cemmander, Marianas Area, the convening

(v) In the ease of Rear Admival Shigematen Sakaidams,

I.J.5,, tried in Joinder with Lisutenant Oomsander Sedchi
17,0, YW a military connise convened 2

November 1948 bWy the Oommander Marshalls beris Area -

“The commi therefore, sentences
Shigematou Sakmi Roar \dmiral Japa-

nese Navy, %o be hanged by the nmeck wntil dead,
two-thirds of the members conscurring. "

The Oemmander, Marshalls §ilborts Area, the
convening suthority, on 4 Jumuayy 1946, subdject
n—m.mlmmm
sentence in this sase.

Faeifie

and
e Oomsander in Ohief, United States Mleet,
, mmmﬁm-umuﬂ.nr.:
%‘;ﬂ"'muxmﬂhmhﬂﬁm
" cutherity thereon,
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Copyr %01
Ghief of Nawal Operationms,
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WASHINGTOM 285, D. G.

JAG1I14AE S 1luh

Mil.Com.-Naka jima, Noboru/Al7-20 ' ‘
(10=14-46)

*9 JAN 1947

The sentence of death, to be executed by hanging
by the neck until dead, in the foregoing Milltary Com-
missl on case of Captain Noboru Naka jima, Imperlal
Japanese Army, tried in joinder with Captaln Meguru
Isono, Imperial Japanese Army, is hereby confirmed.
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Date: - . :
~ From: i

Capt. W.V. SoUNDERS__
Capt. R. H. McFARLANE &~ : R,

Capt. D. N. SCHAFFER

Comdr. G. E. e 5
Comdr. J. 4. DOOLaN -
Comdr. A. W. DICKIN dbiaic

Comdr. R. R. GUEST

Mr. A. BROWN__ -
Capt. C. N, WIGUIN,USHMCR
Capt. A, L. JACKSOHN,USMC i
Lt. C. M, DORRIS 3
Mrs. E. H. BLOYER

Mrs. L. LOWRY
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e F  F  F  E R T N
For Information

For Comment & Recommendation =
For Appropriate Action =
Plecse Investigote L
For Reply
For Initisls

Please send me information 3
Please see me about this -
Please return

Retain

REMARKS : -
NAKATIMA Conreeled ¥
W annidhngun,
Sdomaaet: To bt Ravged =

W; '1 ’ o~
&‘,M '- re M .f
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*
# %

i | ! [ CORRESPONT = i
ROOM 2702 OR IF PASSED ON Cill 34

D REPCRT DISPOSITIC




